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 PROTOKÓŁ NR XXII/2016 
 

Z XXII sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 28 kwietnia 2016 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gdańsku 

ul. Wały Jagiellońskie 1 

 

 
Początek obrad godz. 900 

W sesji na 34 udział wzięło 33 radnych, 
nieobecni: 

1. Piotr Walentynowicz 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 
 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Witam wszystkich przybyłych na XXII sesję Rady Miasta Gdańska. 
Witam przybyłych gości. Zaprosiliśmy dzisiaj pana dr. Janusza 
Marszalca Dyrektora Muzeum II Wojny Światowej i pana prof. Rafała 
Wnuka również Muzeum II Wojny Światowej. Jest z nami członek Rady 
Powierniczej Muzeum II Wojny Światowej pan Jacek Taylor.  
Musieliśmy mieć Konwent seniorów, ponieważ są wprowadzone 
uchwały, które wymagają takiej procedury. Zaczynamy obrady sesji.        
 
Wpłynął wniosek Komisji Zagospodarowania Przestrzennego o włączenie 
do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zaliczenia ulicy Lema oraz 
ulicy Hausbrandta w Gdańsku do kategorii dróg gminnych (druk 679); 
 
Wpłynął wniosek Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej RP o włączenie                 
do porządku obrad projektu uchwały w sprawie nadania tytułu Honorowego 
Obywatela Miasta Gdańska (druk 680);  
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Wpłynął wniosek Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej RP                                  
o włączenie do porządku obrad Apelu dotyczącego działań Ministra 
Kultury i Dziedzictwa Narodowego związanych z Muzeum II Wojny 
Światowej w Gdańsku. 
 
 
Wpłynęły autopoprawki: 
- druk 647, pkt 4 ppkt 10; 
- druk 653, pkt 4 ppkt 30; 
- druk 675, pkt 4 ppkt 1; 
- druk 676, pkt 4 ppkt 2; 
 
Proszę teraz pana prezydenta Kowalczuka, bardzo proszę. 
 
PIOTR KOWALCZUK  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Szanowni państwo Prezydent prosi o wycofanie druku 665 i 666                         
z dzisiejszej sesji.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
To jest podpunkt 46 i 47 dzisiejszego porządku.  
 
 
 Państwa przegłosujemy projekty uchwał, które wpłynęły. 
 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zaliczenia ulicy Lema oraz ulicy 
Hausbrandta w Gdańsku do kategorii dróg gminnych (druk 679)? 

 
Za    -      31 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 
Ten projekt będzie w podpunkcie 53. 
 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad 
projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania tytułu 
Honorowego Obywatela Miasta Gdańska (druk 680)? 
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Za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 
Ten projekt będzie w podpunkcie 3A. 
 
 
Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem do porządku obrad Apelu 
dotyczącego działań Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego 
związanych z Muzeum II Wojny Światowej w Gdańsku? 

 
Za    -      21 

      przeciw    -      11 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
 
Ten projekt będzie w podpunkcie 3B. 
 
 
1. Sprawy regulaminowe 
      - otwarcie sesji 
 

2. Komunikaty: 
     - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska, 

     - Komisje Rady Miasta Gdańska, 

     - Prezydent Miasta Gdańska: 

"Konsultacje społeczne Modelu Integracji Imigrantów w Gdańsku"  - ref. Piotr Olech                           

Zastępca Dyr. Wydziału Rozwoju Społecznego 

 

3. Oświadczenia Klubów Radnych; 
 
3A. Uchwała w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Gdańska  
(druk 680); 
 
3B. Apel dotyczącego działań Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego związanych 
z Muzeum II Wojny Światowej w Gdańsku; 
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4. Uchwały: 
 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska (druk 675);  
 

       Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

            Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok                    
(druk 676);  
 

       Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

            Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 
 
3) w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w Europejskim Banku 

Inwestycyjnym na finansowanie planowanego deficytu budżetu Miasta Gdańska 
oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań  z tytułu emisji papierów 
wartościowych oraz zaciągniętych kredytów i pożyczki (druk 673);  
 

       Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

            Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 
4) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Stogi 

Portowe w rejonie Twierdzy Wisłoujście i ulicy Charpantiera w mieście Gdańsku                     
(druk 648); 
 

                     Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

             Edyta Damszel-Turek – p.o. Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

5) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Kokoszki Mieszkaniowe rejon ulicy Fabrycznej w mieście Gdańsku (druk 649); 

 

     Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Edyta Damszel-Turek – p.o. Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

6) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Siedlce - rejon ulic Powstańców Warszawskich i Legnickiej w mieście Gdańsku 
(druk 651); 

 
       Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Edyta Damszel-Turek – p.o. Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

7) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Rudniki Błonia na zachód od ulicy Połęże w mieście Gdańsku (druk 652); 

     

   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
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                     Edyta Damszel-Turek – p.o. Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

8) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Brętowo rejon ulicy Słowackiego 125 w mieście Gdańsku (druk 674); 

     

   Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Edyta Damszel-Turek – p.o. Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

9) w sprawie zmiany uchwały nr L/1122/14 Rady Miasta Gdańska z dnia 27 marca 
2014 roku o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Oliwa Górna w rejonie Akademii Wychowania Fizycznego i Sportu                       
w mieście Gdańsku (druk 627); 

 

        Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                     Edyta Damszel-Turek – p.o. Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 
 

10) w sprawie wyznaczania obszarów zdegradowanych i obszarów rewitalizacji w 
mieście Gdańsku (druk 647); 
 

       Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Edyta Damszel-Turek – p.o. Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 

11) w sprawie nadania nazwy (ulica Komputerowa) (druk 658);  

                    Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
              Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
              Bogumił Koczot – Dyrektor Wydziału Geodezji 
 

12) w sprawie nadania nazwy (Rondo im. Tadeusza Mazowieckiego) (druk 659);  

                    Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
              Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
              Bogumił Koczot – Dyrektor Wydziału Geodezji 
 

13) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 630);  

                    Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
              Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
              Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 

14) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 631);  

                    Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
              Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
              Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

 

15) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 632);  
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                    Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
              Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
              Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 

16) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 633);  

                    Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
              Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
              Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

 

17) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 634);  

                    Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
              Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
              Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 
 
 

18) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 635);  

                    Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
              Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
              Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 

19) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 636);  

                    Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
              Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
              Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

 

20) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 637);  

                    Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
              Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
              Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

 

21) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 638);  

                    Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
              Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
              Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

 

22) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 639);  

                    Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
              Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
              Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
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23) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 640);  

                    Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
              Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
              Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

 

24) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 641);  

                    Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
              Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
              Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

 

25) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 642);  

                    Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
              Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
              Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

 

26) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 643);  

                    Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
              Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
              Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 

27) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 644);  

                    Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
              Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
              Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

 

28) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 645);  

                    Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
              Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
              Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

 

29) w sprawie przystąpienia Gminy Miasta Gdańska do Stowarzyszenia Ośrodków 
Demokracji Lokalnej - ALDA (Association of Local Democracy Agencies) (druk 
629);   
 

                     Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                     Paweł Adamowicz – Prezydent Miasta Gdańska  
                     Maciej Buczkowski – Z-ca Dyrektora Kancelarii Prezydenta  
 

30) w sprawie nadania nowego Statutu instytucji kultury pod nazwą: Gdańska Galeria 
Miejska (druk 653);  

 
                     Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

                     Paweł Adamowicz – Prezydent Miasta Gdańska  
                     Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury  
 



 8 

31) w sprawie nadania nowego Statutu instytucji kultury pod nazwą: Centrum Sztuki 
Współczesnej ŁAŹNIA (druk 654);  
 

                           Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                      Paweł Adamowicz – Prezydent Miasta Gdańska  
                     Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury  

 

32) w sprawie nadania nowego Statutu miejskiej instytucji kultury pod  nazwą: Klub 
Żak (druk 655);  
 

                            Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                      Paweł Adamowicz – Prezydent Miasta Gdańska  
                     Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
  

33) w sprawie nadania nowego Statutu miejskiej instytucji kultury pod nazwą: Instytut 
Kultury Miejskiej  (druk 656);  
 
                            Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                      Paweł Adamowicz – Prezydent Miasta Gdańska  
                     Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury  
 

34) w sprawie nadania nowego Statutu miejskiej instytucji kultury pod nazwą: Miejski  
Teatr Miniatura (druk 657);  
 

                            Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                      Paweł Adamowicz – Prezydent Miasta Gdańska  
                     Anna Czekanowicz – Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury  
 

35) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie Lokalnych Inicjatyw 
Inwestycyjnych Miasta Gdańska (druk 628);  
 

                            Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                      Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
                      Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
 

36) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w kwocie 1.874.565 
zł                      w formie dotacji celowej dla Samorządu Województwa 
Pomorskiego na zadanie pn.: Podniesienie jakości i atrakcyjności infrastruktury 
Teatru Wybrzeże (druk 650); 

 

                            Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                      Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
                      Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  

 

37) zmieniająca  uchwałę Rady  Miasta  Gdańska  w  sprawie  zasad  gospodarowania  
zasobem  komunalnych lokali użytkowych, czynszów i ich  płatności oraz podziału  
Miasta Gdańska na  strefy czynszowe (druk 646);  
 

                            Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                      Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
                     Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 

38) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie wstrzymania likwidacji 
Przedsiębiorstwa Gospodarki Mieszkaniowej Gdańsk-Śródmieście Zakład 
Budżetowy w likwidacji w Gdańsku, Przedsiębiorstwa Gospodarki Mieszkaniowej 
Gdańsk-Oliwa Zakład Budżetowy w likwidacji w Gdańsku, Przedsiębiorstwa 
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Gospodarki Mieszkaniowej Gdańsk-Wrzeszcz Zakład Budżetowy w likwidacji                      
w Gdańsku, Przedsiębiorstwa Gospodarki Mieszkaniowej Gdańsk-Nowy Port Zakład 
Budżetowy w likwidacji w Gdańsku oraz połączenia tych zakładów budżetowych                  
i Zakładu Budżetowego Zarząd Nieruchomości Komunalnych w Gdańsku w jeden 
zakład budżetowy pod nazwą „Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych.” 
(druk 672);  
 

                            Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                      Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
                     Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 

39) w sprawie organizowania jarmarków miejskich na terenie miasta Gdańska                       
(druk 678);  
 

                            Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                      Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
                     Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 

40) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gdańsku na 
rok 2016 (druk 671);  

                                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                      Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
                     Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  
 

41) zmieniająca Uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia do realizacji  
rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych na 
2016 rok                              w mieście Gdańsku (druk 660);   
 

                                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                      Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
                     Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
 

42) w sprawie uchwalenia zmian w treści statutów żłobków samorządowych nr 2-10 
wchodzących w skład Gdańskiego Zespołu Żłobków (druk 664);   
 

                                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                      Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
                     Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
 

43) w sprawie utworzenia publicznego Przedszkola przy ul. Damroki 137 w Gdańsku                     
(druk 661);  
  

                                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                      Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
                     Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  

 

44) w sprawie utworzenia publicznego Przedszkola przy ul. Stanisława Dąbka 35                     
w Gdańsku (druk 662);    
 

                                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                      Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
                     Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
 

45) w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno - Przedszkolnego (druk 663);   
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                                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                      Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
                     Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
 

46) w sprawie utworzenia Gimnazjum Dwujęzycznego w Gdańsku (druk 665);   
 

                                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                      Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
                     Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
 

47) w sprawie utworzenia Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Gdańsku, w skład 
którego wchodzą Gimnazjum Dwujęzyczne nr 51 w Gdańsku i I Liceum 
Ogólnokształcące im. Mikołaja Kopernika w Gdańsku (druk 666);   
 

                                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                      Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
                     Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
 

48) w sprawie utworzenia Gimnazjum Dwujęzycznego w Gdańsku (druk 667);  
  

                                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                      Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
                     Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  

 

49) w sprawie utworzenia Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Gdańsku, w skład 
którego wchodzą Gimnazjum Dwujęzyczne nr 52 w Gdańsku i XX Liceum 
Ogólnokształcące  im. Zbigniewa Herberta w Gdańsku (druk 668);   
 

                                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                      Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
                     Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
 

50) w sprawie utworzenia Gimnazjum Dwujęzycznego w Gdańsku (druk 669);   
 

                                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                      Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
                     Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
 

51) w sprawie utworzenia Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Gdańsku, w skład 
którego wchodzą Gimnazjum Dwujęzyczne nr 53 w Gdańsku i III Liceum 
Ogólnokształcące im. Bohaterów Westerplatte w Gdańsku (druk 670);   
 

                                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                      Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
                     Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
 

52) w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Gdańskie Centrum 
Świadczeń i nadania statutu jednostce oraz upoważnienia Dyrektora Gdańskiego 
Centrum Świadczeń do załatwiania indywidualnych spraw w zakresie dodatków 
energetycznych oraz świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 
uczniów zamieszkałych na terenie miasta Gdańska (druk 677);   
 

                                 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                      Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
                     Janina Liedtke – Jarema – p.o. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie  
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53) w sprawie zaliczenia ulicy Lema oraz ulicy Hausbrandta w Gdańsku do kategorii 
dróg gminnych (druk 679); 
 

5. Interpelacje, zapytania radnych i odpowiedzi Prezydenta Miasta.  
6. Wnioski, oświadczenia osobiste.                                             
7. Zakończenie obrad. 

 
 
 
 

PUNKT 2 
 

KOMUNIKATY 
 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Komunikaty Przewodniczącego RMG stanowią załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu. 
 
Radny MAREK BUMBLIS – Przewodniczący Komisji Kultury 
Panie przewodniczący, wysoka rado, ja chciałem powiedzieć, ze Komisja 
Kultury podjęła trud nowelizacji uchwały dotyczącej nadawania 
Honorowego Obywatelstwa Miasta Gdańska. Bardzo proszę koleżanki i 
kolegów radnych o składanie swoich wniosków, ew. pomysłów 
dotyczących kształtu tego dokumentu. Jak ma ostatecznie wyglądać, jak 
ma funkcjonować. W tym miesiącu była pierwsza rocznica śmierci 
Guntera Grassa, w związku z rocznicą jego śmierci udało nam się 
znaleźć lokalizację na obiekt miejski, który będzie poświęcony jego 
pamięci. Nasza komisja zwróciła się do pana prezydenta o 
zarezerwowanie, do momentu, gdy będzie można nadać nazwę temu 
obiektowi, ronda na ulicy Wajdeloty, Aldony i Danusi, jako ronda, które 
będzie kiedyś Guntera Grassa. Po trzecie chciałbym powiedzieć, ze 
komisja nasza proponuje nie łączyć ew. skutków ustawy 
dekomunizacyjnej, jeżeli takie będą miały miejsce, z nadawaniem nazw 
ulic, ponieważ nadanie nazwy każdej ulicy następuje w wyniku analizy 
przeszło 100 wniosków, które w tej chwili oczekują na nadanie nazwy. 
Są tam bardzo wybitne osoby, ważne osoby, ważne organizacje, 
związku zbrojne i wydarzenia, które wymagają upamiętnienia. Dziękuje 
bardzo.  
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Teraz komunikaty Prezydenta Miasta Gdańska, pani 
Anna Czekanowicz. 
 
ANNA CZEKANOWICZ–DRĄŻEWSKA –Biuro Prezydenta ds. Kultury 
Komisja Konkursu Literackiego Miasta Gdańska im. Bolesława Faca za 
2015 rok w składzie: 
Iwona Borawska 
prof. Piotr Czauderna 
Aleksander Jurewicz  
prof. Kazimierz Nowosielski – przewodniczący  
Barbara Piórkowska 
Po rozpatrzeniu 102 prac konkursowych podjęła decyzję o przyznaniu 
nagrody pani Annie Morawiec  z Olesna za pracę pt. „Szarlotka czyli co 
się robi, żeby nie robić tego, co powinno się robić”. 
Uzasadnienie wyboru zwycięskiej pracy: 
„Wiersze Anny Morawiec ujmują swobodą myśli i jakimś 
niewymuszonym pięknem jednocześnie – a wszystko dzieje się w nich 
jakby trochę „po drodze”: w młodzieńczym biegu po pełnię 
przejawionego i nieprzejawionego istnienia. Traktują o szczęściu                         
i o poranieniach w tym biegu, mówią o potrzebie wytchnienia                             
i o koniecznym dystansie do rzeczy oraz spraw tego świata. Niosą one 
ze sobą zarówno ciepły humor, jak i zadumę nad tym, co najważniejsze 
tak w samym życiu, jak i w wyrażającej je twórczości. Słowo tej poezji                 
to nade wszystko: dar i zobowiązanie – a pragnie ono żyć z prawdy                     
i piękna zarazem; komunikuje i jest sobą na swój własny poetycki 
sposób.” 
Przewodniczący Komisji 
prof. Kazimierz Nowosielski 

 
 

PIOTR OLECH – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
Omówił prezentację multimedialną, która stanowi załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu. 
 
WIESŁAW BIELAWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Panie Przewodniczący, wysoka rado, chciałbym państwa poinformować, 
ze zakończyliśmy pewien etap prac nad Studium Uwarunkowań                          
i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego. Po 14 miesiącach 
mamy fragment, który określamy projektem uwarunkowań i założeń do 
nowego Studium i ten materiał udostępniamy publiczności, dajemy do 
publicznego wglądu. Materiał ten z dniem dzisiejszym zostaje 
opublikowany na stronie internetowej Biura Rozwoju Gdańska. Oprócz 
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treści merytorycznej, mogą też państwo znaleźć tam całą historię 
spotkań, konsultacji, warsztatów towarzyszących temu dokumentowi. 
Chce tez powiedzieć, ze 18 maja i 8 czerwca w Biurze Rozwoju 
Gdańska, w środy, będą dyżurować projektanci Studium, można więc 
udać się do biura w bezpośredniej rozmowie uzyskać informacje, 
skonsultować, wnieść uwagi. Jednocześnie chciałbym państwa radnych 
zaprosić 5 maja na 17.00 do Biura Rozwoju Gdańska, gdzie chcemy 
państwu przedstawić tę wersję dokumentu, która upubliczniamy. 11 maja 
dokument ten będzie prezentowany na posiedzeniu z przewodniczącymi 
zarządów rad dzielnic. Jednocześnie mailowo zachęcam do składania 
pytań, uwag, komentarzy bądź w innej formie pisemnej zapraszam do 
konsultacji. Dziękuję.  
 
 
 
 

PUNKT 3 
 

OŚWIADCZENIE KLUBOWE 
 
 
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK - Przewod. Klubu Radnych PiS  
Panie prezydencie, panie przewodniczący, szanowni goście, drodzy 
gdańszczanie. Zacznę od jednej rzeczy z apelem szczególnie do 
mieszkańców naszego pięknego miasta. Zachęcam państwa do 
licznego, aktywnego brania udziału w konsultacjach społecznych tego 
programu, który tutaj był prezentowany. Program jest rzeczywiście 
bardzo istotny. W mojej ocenie na dzień dzisiejszy przedstawiony 
przedwcześnie, ale myślę, że państwo będziecie mieli okazję podczas 
tych konsultacji zapoznać się z nim szczegółowo. Jeszcze raz bardzo 
serdecznie zachęcam do udziału w tych konsultacjach. A teraz proszę 
państwa, Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości po raz pierwszy, nie 
wiem czy w historii Miasta Gdańska, głosował przeciw wprowadzeniu 
punktu obrad do porządku. Mówię tutaj o Apelu w sprawie II Wojny 
Światowej. Platforma Obywatelska i prezydent Adamowicz z pieniędzy 
publicznych bardzo chętnie i szczodrze realizuje inwestycje. Takie jak 
stadion, który miał w planach kosztować 560 mln, a kosztował 800, tunel 
pod Martwą Wisłą, który miał kosztować 500, kosztował też ponad 800. 
Tutaj chociaż jedna obietnica jest dotrzymana, ten tunel został oddany 
przed Euro, co prawda we Francji, ale przed Euro. Pamiętacie wszyscy 
jak miasto Gdańsk przegrało rywalizację o Europejska Stolicę Kultury z 
Wrocławiem, bo tam musiał wygrać kolega prezydenta Adamowicza, 
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ówczesny Minister Kultury pan Zdrojewski, wtedy te pieniądze, które były 
przeznaczone na realizacje tego programu również pan prezydent 
przeznaczy dodatkowej instytucji kultury pozbawiając z tych środków 
budżetowych około 900 tys. złotych na funkcjonowanie tej nowej 
instytucji kultury, czyli niejako wyjmując je z zadań bieżących na rzecz 
kultury. I przechodzimy do Muzeum II Wojny Światowej. W planach o ile 
pamiętam to muzeum miało kosztować 280 mln złotych, dzisiaj mamy już 
około pół miliarda, jeżeli będzie otwierane to na przełomie roku, wiec nie 
rozumiem skąd ten apel koleżanek i kolegów radnych PO. Cieszę się, ze 
są tutaj goście więc być może nam rozwieją nasze wątpliwości w tej 
kwestii. A co do spraw merytorycznych. Co prawda wojna 39 roku 
rozpoczęła się w Wieluniu, a le w świadomości Polaków to Westerplatte 
jest symbolem rozpoczęcia II Wojny Światowej, top jest to miejsce, które 
Niemcy zaatakowali 1 września 1939 roku i nie widzę żadnego powodu i 
żadnego uzasadnienia do tego hałasu, że Muzeum Westerplatte i 39 
roku jest czymś gorszym od enigmatycznego określenia Muzeum II 
Wojny Światowej. Co my mamy upamiętniać w Gdańsku? Wojnę o Pearl 
Harbour? Wojnę na Pacyfiku? Czy wojnę prowadzoną na terenie 
naszego kraju i w Europie? Także ten apel jest zupełnie dla nas 
niezrozumiały i cokolwiek byście państwo nie robili, jakichkolwiek apeli 
byście nie podejmowali, to i tak nie zmieni tego faktu, ze to Niemcy 
napadły na Polskę w 39 roku, na Westerplatte. Dziękuję. 
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnych PO 
Panie przewodniczący, wysoka rado, panie prezydencie, drodzy goście, 
szanowni gdańszczanie. Ucieszył mnie dzisiaj głos Grzegorza 
Strzelczyka, ze zachęca do udziału w konsultacjach dotyczących modelu 
integracji imigrantów. Cieszę się, bo to świadczy o tym, ze jest 
człowiekiem dialogu. Czego nie można powiedzieć o premierze 
Glińskim, bo nie jest człowiekiem dialogu. Sposób w jaki załatwił sprawę 
związana z Muzeum II Wojny Światowej, czyli przypomnijmy, najpierw 
publikując dokument urzędowy w Dzienniku Urzędowym Ministerstwa 
Kultury i Dziedzictwa Narodowego, a potem zapraszając dyrektora 
muzeum, nie informując jednego z istotnych darczyńców, jakim jest 
miasto Gdańsk o takim fakcie, świadczy o tym, ze człowiekiem dialogu 
nie jest. Wiec wierzę, ze te dobre standardy samorządowe znajdą także 
przełożenie w rządzie. Cieszy mnie także troska pan przewodniczącego 
o stan finansów publicznych na poziomie samorządu. Cieszę się, ze 
mówisz, ze nie tylko Grzegorzu, bo mam wrażenie, ze rząd Beaty Szydło 
tak się rozhulał w wydatkach, ze niedługo będziemy mieli poważny 
problem z finansami publicznymi. Bez przesady. My mieliśmy program 
oszczędnościowy, finanse publiczne były w dosyć dobrym stanie, nie 
wiem, czy wszyscy pamiętamy te mapy po kryzysie w Europie gdzie to 
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my byliśmy zieloną wyspą. Szanowni państwo, o jednej rzeczy jeszcze 
chcę powiedzieć, mam nadzieje, ze większa dyskusja będzie po 
odczytaniu Apelu dotyczącego II Wojny Świtowej. Natomiast chcę 
powiedzieć jeszcze o jednej rzeczy. Mamy jeszcze 3 dni na składanie 
wniosków do budżetu obywatelskiego, na razie idzie nam, wszystkim 
obywatelom całkiem nieźle, ale zawsze może być lepiej, więc bardzo 
proszę państwa radnych, mieszkańców, myślę, ze jest wiele pomysłów, 
które można w naszym mieście zrealizować. Dziękuję bardzo. 
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK - Przewod. Klubu Radnych PiS a 
Ad vocem, bo jako człowiek dialogu, czuję się zobowiązany 
odpowiedzieć mojej koleżance. Droga Olu, koniec 2007 roku zadłużenie 
budżetu państwa 460 miliardów złotych, koniec 2015 roku 1 bilion 200 
miliardów złotych, znacjonalizowane 153 miliardy z OFE. Także tak 
dbaliście o finanse publiczne podczas dwóch swoich kadencji.   
Dziękuję. 
  
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuje bardzo. Nie ma więcej głosów. Pani przewodnicząca nie 
odpowiada. Szanowni państwo przechodzimy zatem do druku 680. 
 
 
 

PUNKT 3A 
 

Uchwała w sprawie nadania tytułu  
Honorowego Obywatela Miasta Gdańska (druk 680) 

 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały druk 680 zgodnie z uzasadnieniem. 
Komisja Kultury pozytywnie opiniowała ten druk. Kto z pań i panów jest 
za przyjęciem projektu? 

 
Za    -      31 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
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Uchwała Nr XXII/597/16 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie nadania tytułu  

Honorowego Obywatela Miasta Gdańska  
 

z dnia 28 kwietnia 2016 roku 

 

Załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 
 

PUNKT 3B. 
 

Apel dotyczącego działań Ministra Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego związanych z Muzeum II Wojny Światowej w Gdańsku; 

 
 

Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. Klubu Radnych PO 
Odczytała Apel oraz jego uzasadnienie. 
 
 
Przedstawiono film promujący Muzeum II Wojny Światowej. 
 
 
Radny JERZY MILEWSKI 
Szanowni państwo, trudno po takim filmie jest zabierać głos w ogóle.                    
I z całą pewnością fakty pokazane na tym filmie, są co do swojej istoty 
prawdziwe. Natomiast chciałbym zacząć od tego, ze chciałbym państwu 
opowiedzieć króciutką historię o tym jak to muzeum powstaje                            
i o człowieku, który odnalazł jednego z ostatnich egzemplarzy Łosia 
Polskiego (polski samolot), który był dumą polskiego przemysłu 
przedwojennego i on próbował tego Łosia zaproponować właśnie 
budującemu się muzeum. Okazało się, że dla tego łosia nie ma miejsca 
w tym muzeum podczas gdy jest miejsce dla samolotów niemieckich. To 
jest dla mnie taki symboliczny fakt. Chciałem powiedzieć, ze w mojej 
ocenie to muzeum jakie będzie, to dopiero zobaczymy na końcu. Jest to 
kwestia proporcji, kwestia akcentów. Jeśli tworzą to muzeum ludzie, 
którzy nie znajdują miejsca dla polskiego Łosia (polski samolot) w tym 
muzeum, to ja niestety nie mam zaufania. Jeżeli to państwo jesteście 
autorami tego muzeum, wasze środowisko wychowane na Gazecie 
Wyborczej, to wydaje mi się, ze zaufania mieć nie można w ogóle. 
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Chciałbym do państwa zaapelować, czas najwyższy obudzić się. Czas 
najwyższy zdać sobie sprawę  z tego, że archiwa gestapo z okupowanej 
Polski zostały przejęte przez Armię Czerwoną. To sowieci potem 
okupując nasz kraj wykorzystywali tę agenturę budując swoja agenturę. 
Symboliczny jest kadr w tym filmie z Lechem Wałęsą. Czas proszę 
państwa obudzić się. Dziękuję.  
 
Radna ANNA KOŁAKOWSKA 
Proszę państwa ten film można nazwać filmem propagandowym, 
ponieważ tych wszystkich ekspozycji jeszcze w muzeum nie ma. Są na 
razie gołe ściany, stawiane są ściany działowe, wiec póki co pewnie 
będziemy jeszcze długo czekali na taki obraz i na takie ekspozycje jakie 
zostały pokazane w tym filmie. Nie mniej jednak nie wiadomo skąd 
bierze się dzisiaj ta histeria. Bo połączenie muzeum Westerplatte                        
z Muzeum II Wojny Światowej i utworzenie Muzeum wojny obronnej 
1939 roku, w praktyce nie zmienia profilu tego muzeum, bo wojna 1939 
roku miała swoje konsekwencje i z cała pewności w nowym muzeum 
znajdzie się miejsce na narracje, która opowie nam o dalszych kolejach 
wojny i o gehennie wielu narodów. Ale przed kilku laty, Muzeum II Wojny 
Światowej  na Uniwersytecie Gdańskim we współpracy z Muzeum 
Moskiewskim i Berlińskim zorganizowało wystawę w języku angielskim 
adresowaną do studentów. Co mogliśmy zobaczyć na tej wystawie? 
Zaczynała się ona od zadnia, ze chociaż wiemy, ze wojna zaczęła się w  
roku 1939, to jednaj największe barbarzyństwo, największe zbrodnie 
nastąpiły w momencie napaści Niemiec hitlerowskich na Związek 
Radziecki. Można nazwać to jednym i na dodatek bezczelnym 
kłamstwem. Zapomniano nie tylko o ofiarach zbrodni katyńskiej, 
Piaśnicy, Lasów Szpęgawskich, ale również o ofiarach masowych 
egzekucji. Na dodatek był tam panel zatytułowany Ludzie, na których 
wojna wycisnęła swoje piętno, do tych ludzi, być może też ofiar wojny, 
zaliczono gen. Sierowa itd., itd. A jeszcze wcześniej, kiedy się to 
muzeum tworzyło, byłam na wykładzie prowadzonym przez pana 
Machcewicza, z którego mogliśmy się dowiedzieć, dokładnie tak było jak 
teraz mówię, że Polska jest współodpowiedzialna za wybuch II Wojny 
Światowej, bo nie przyjęła żądań Hitlera. Pan major Juszko, kombatant, 
sybirak, żołnierz AK, wyszedł zdenerwowany i powiedział, ze jeszcze raz 
usłyszy takie słowa, to nigdy już będzie przyjdzie na wykłady Muzeum II 
Wojny bo dostanie zawału serca. Wiec jeśli ta narracja, tego muzeum 
ma być taka, jak powiedziałam przed chwilą to trzeba jak najszybciej 
ratować tą instytucję i przekazać ją we właściwe ręce i nadać jej 
właściwy profil. Dziękuję. 
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JANUSZ MARSZALEC – Muzeum II Wojny Światowej 
Panie przewodniczący, wysoka rado. Bardzo dziękuję za zaproszenie                 
i możliwość ustosunkowania się. Niestety z przykrością stwierdzam 
kuriozalnych zarzutów i słów niektórych państwa radnych. Zacznę od 
tego, ze chciałbym wytłumaczyć jednak sens, istotę  naszych działań. 
Muzeum II Wojny Światowej powstaje wielkim wysiłkiem wielu ludzi.                    
To nie tylko muzealnicy, którzy pracują, mają tytuły profesorskie, 
doktorskie, ale to również darczyńcy, którzy przychodzą do nas ze 
swoimi wielkimi skarbami, eksponatami, rodzinnymi pamiątkami. Jest 
wśród nich również pan Juszko, którego wspomniała pani Anna 
Kołakowska. Pan Juszko jest przyjacielem Muzeum II Wojny Światowej, 
który współpracuje z nami bardzo blisko, kibicuje powstaniu muzeum i od 
wielu lat jest naszym na prawdę oddanym przyjacielem. Wiec bardzo 
dziwię się takim słowom, dziwię się upolitycznianiu tego przedsięwzięcia, 
które, jak państwo widzieliście na tym filmie powinno łączyć a nie dzielić. 
To bardzo przykre dla nas historyków, muzealników, ludzi którzy 
wykonują swoje zadania i nagle zostają wciągnięci w wir jakichś 
dziwnych zdarzeń politycznych. Natomiast jeśli chodzi o kwestie 
realizacyjne, inwestycyjne, rzeczywiście jeszcze trochę potrwa zanim 
zaprosimy państwa do muzeum dlatego, ze intensywne prace trwają i 
planowany koniec działań to przełom 2016/2017. W tym roku powinny 
zakończyć się parce budowlane, one są zaawansowane w 80%. Oprócz 
tego trwają intensywne prace przy tworzeniu wystawy głównej. 
Oczywiście pani radna Kołakowska ma rację, na razie jeszcze tego nie 
widać gołym okiem. W sercu muzeum, 15 metrów pod ziemią, dlatego, 
ze wystawa jest prefabrykowana w różnych warsztatach. Natomiast 
wkrótce do akcji wkroczą różni artyści, którzy nadadzą ostatni rys tej 
wystawie. Więc bardzo zaawansowane przedsięwzięcie i dlatego nie 
bardzo rozumiemy sensu tworzenia teraz nowego bytu w momencie, 
kiedy zaangażowane zostały wielomilionowe środki. Ale nie takie, o 
których wspominał pan przewodniczący, który na początku zabierał głos. 
Muzeum II Wojny Światowej nie jest budowane w tej kwocie, o której pan 
wspominał. Jest budowane za 449 milionów złotych. Natomiast 
wyjściowa suma, którą zaczynaliśmy to nie było 250 milionów tylko 358 
milionów złotych. Takie są fakty. Natomiast kwestia Łosia. Opowiadamy 
tutaj o bardzo szczegółowych sprawach, Łoś rzeczywiście był 
proponowany, ale trochę tak przekazywano nam nie swoje, więc                       
z przykrością musieliśmy odmówić. Nawet gdyby ten Łoś był bytem 
realnym, a nie tylko kawałkiem poszycia i ewentualnie do odtworzenia 
całą resztę trzeba było zrobić, no nie było to możliwe, dlatego, ze ta 
propozycja padła w zeszłym roku, a ci wszyscy, którzy realizują 
przedsięwzięcia w takiej skali wiedzą, że planowanie jest tak 
zaawansowane i produkcja jest tak zaawansowana, że nie możliwe było 
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wprowadzenie nowego fragmentu wystawy. I tak jest proszę państwa                
i dzisiaj, ze nawet jeżeli wypływają niesamowite eksponaty od tych 
właśnie muzeów, o których mówię, mamy wielki problem                                    
z uzupełnieniem jej i co najwyżej może być tak, ze wymieniamy eksponat 
za eksponat. Wystawa planowana jest i realizowana co do centymetra i 
wszelkie zmiany łączą się z bardzo poważymy zmianami 
konstrukcyjnymi oraz finansowymi. Jeszcze raz powiem, ze z przykrością 
słucham słów zarzutów o tym, że nasze muzeum nie spełnia wizji, którą 
państwo sobie wymarzyliście. Ja myślę, ze to wynika w dużej mierze 
jednak z niewiedzy. Bardzo zachęcam do tego, żeby interesować się 
naszymi przedsięwzięciami edukacyjnymi, wykładami i słuchać z otwarta 
głową i otwartym sercem, a nie tak niestety jak pani Anna Kołakowska, 
bo tak Aniu niestety nie było, także to prostuje, tez byłem na tym 
wykładzie i słuchałem. No i cóż proszę państwa, wystawa ma być wielka 
szansą dla nas dla gdańszczan, dla całej Polski. Chcemy opowiedzieć o 
losie Polski i Polaków. Wiedzieliście państwo na tym filmie, ze to w 
centrum naszego zainteresowania są tematy polskie i tak jest w 
rzeczywistości. I chcemy, żeby przestać biadolić o polskich obozach 
śmierci, przestać biadolić, ze ktoś nas oskarża, opluwa. Chcemy 
pokazać i jaki był rzeczywisty wkład Polski w wojnę. Skrócenie narracji 
do roku 1939 jest kuriozalne. Jaka wojna była w 1939 roku? Wojna 
zaczęła się w 39 i trwała do 1945 roku. A jej konsekwencje trwały 
jeszcze dłużej. Czy w ten sposób mamy wyrzucić z naszej narracji 
wydarzenia 1944 roku, Powstanie Warszawskie i inne epizody wojny? 
Mamy wyrzucić również Żołnierzy Wyklętych, mamy usunąć majora 
Łupaszkę  z naszej ekspozycji? Bo opowiadamy również o tym jak 
wyglądała sytuacja na Pomorzu i w całej Polsce po roku 1945. Historia to 
jest proces dziejów. I tu kwestia zasadnicza, która była podnoszona też z 
panem ministrem Glińskim, który ze zrozumieniem podszedł do prof. 
Machcewicza i do jego wyjaśnień, bo też nie miał okazji przez kilka 
miesięcy zapoznać się z dostarczonymi przez nas materiałami. Pan 
minister Gliński pytał o kwestie Wolina, obawiał się, ze ta sprawa została 
przemilczana przez nas. absolutnie nie, dlatego, ze proces dziejowy, a 
więc ten, który zaczyna się u schyłku I Wojny Światowej a jest 
kontynuowany aż do roku 1990 zawiera bardzo tragiczne epizody, 
również takie, które są bliskie również siedzącym na tej sali. Mianowicie 
zbrodnie Ukraińców na Polakach, a wiec Wołyń. Po raz pierwszy 
muzeum polskie pokaże to zagadnienie przy pomocy nie fotografii, nie 
na wystawie planszowej tylko przy pomocy bardzo niezwykłych 
eksponatów, bardzo mocnych eksponatów. To są obiekty wyciągnięte z 
grobów, z dołów śmierci w Ostrówkach. Z polskiej wsi na Wołyniu. Wiec 
proszę potraktować nasze muzeum jako wielki polski głos, w wielkiej 
debacie międzynarodowej o pamięci II Wojny Światowej. Naprawdę 
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mamy szanse powiedzieć, wykrzyczeć w końcu polska racje, nie 
wybiadolić ją, tylko powiedzieć głośno jak wojna dotknęła naszych 
obywateli, i że z podniesioną głowa wyszliśmy z tej wojny. Trochę 
zaufania szanowni państwo. Czy miałbym odpowiedzieć jeszcze na 
jakieś pytania? Jest też do dyspozycji pan prof. Rafał Wnuk.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Gdyby były pytania do pana dyrektora, to zapraszamy. Proszę państwa 
pan przewodniczący Piotr Czauderna. 
 
Radny PIOTR CZAUDERNA 
Ja bardzo dziękuje za pana wypowiedź i za ten film, który niewątpliwie 
był poruszający. Chciałem powiedzieć, ze ja nie jestem zwolennikiem 
ograniczenia wystawy do II Wojny Światowej, myślę, ze to byłaby strata. 
Natomiast nie do końca się zgadzam z tym, co pan powiedział, przy 
najmniej w świetle opublikowanych informacji. Pan Timothy Snyder, 
którego skąd inąd bardzo cenię, znany historyk amerykański, który jest 
członkiem kolegium Muzeum II Wojny Światowej, w swoim wywiadzie dla 
Washington Poste powiedział wprost, że gdańskie muzeum będzie 
unikalne, i będzie to rodzaj intelektualnego przełomu, ponieważ w 
przeciwieństwie do wszystkich innych muzeów II Wojny Światowej, na 
świecie nie będzie przedstawiało narodowego punku widzenia. Myślę, ze 
tu właśnie mamy ten spór. To jest w kontraście do tego co pan 
powiedział przed chwileczką, wiec prosiłbym o ustosunkowanie się do 
tego za moment, bo myślę, ze rozmawiamy o wizji historii. Ja się bardzo 
cieszę, ze to muzeum powstaje, bardzo. Uważam, że to będzie wielka 
atrakcja w Gdańsku, na pewno, ale jak państwo doskonale wiedzą 
trudno o obiektywny punkt widzenia w historii. Tego rodzaju instytucje są 
też elementami polityki historycznej państwa, która jest szalenie ważna. 
Wystarczy popatrzeć co robią Niemcy w ostatnich latach i jak usiłują 
zrzucić z siebie winę za II Wojnę Światową na różne sposoby. A poza 
tym chciałbym zwrócić uwagę na dwa inne aspekty, już pomijać treść i 
układ wystawy, bo rozumiem, ze to będzie jeszcze dyskutowane i, ze 
będzie to przedmiotem negocjacji i rozmów między Ministerstwem 
Kultury a wszystkimi zainteresowanymi stronami, w tym szczególnie 
dyrekcja muzeum, ale chciałem jeszcze zwrócić uwagę na dwie sprawy. 
Mianowicie jedna jest taka. No trudno mi sobie wyobrazić, ze w Gdańsku 
powstają dwa muzea o bardzo zbliżonym profilu, które mają zupełnie 
inne zarządy. Czy Westerplatte, czy wojna obronna, czy II Wojna 
Światowa, to jest jeden temat. To jest jedna sprawa, a druga sprawa jest 
taka, że jak sam pan dyrektor przyznał, koszty budowy muzeum wzrosły 
o 90 mln złotych, a wzrosły przede wszystkim z powodu terenu na jakim 
je posadowiono. Bo sama niecka fundamentowa kosztowała ponad 100 
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mln złotych. O tym trzeba pamiętać. Ile kosztowało to co wlano w ziemie 
i wykopano w ziemi. 100 mln złotych, to jest mały szpital. Dziękuję 
bardzo. 
 
Prof. RAFAŁ WNUK - historyk 
Szanowni państwo chciałbym parę wyjaśnień. Zacznę od Tima Snydera. 
Tim jest rzeczywiście znakomitym historykiem i wie co mówi. Nasze 
muzeum może być absolutnie wyjątkowe, znam wszystkie muzea II 
Wojny Światowej w Europie i w Stanach Zjednoczonych. Jedna mała 
uwaga. On powiedział „only” tylko, wyłącznie narodowe. Timothy Snyder, 
z którym wiele rozmawiałem na temat tego jak muzeum powinno 
wyglądać, powiedział, ze nasze muzeum będzie takim, które pokazuje 
nie wyłącznie narodowy punkt widzenia. I to jest wielka siła tego 
muzeum. Jeżeli mamy opowiedzieć o Powstaniu Warszawskim, 
zamknięta historię, bez porównywania go do Powstania Praskiego, czy 
paryskiego, to to jest wyłącznie nasza wewnętrzna opowieść 
niezrozumiała i nie porównywalna do czegokolwiek. Jeśli mam 
opowiedzieć o fenomenie polskiego państwa podziemnego, muszę to 
zetrzeć, być przekonującym i zrozumiałym z francuskim ruchem oporu, 
czetnikami i komunistami Tito i partyzantka sowiecką. Wtedy dopiero 
dowiadujemy się co to jest fenomen. Fenomen Polskiego Państwa 
Podziemnego. Nie zgodzę się absolutnie ze stwierdzeniem, ze opowieść 
o 1939 roku i skutkach tego co się wydarzyło we wrześniu 1939 roku jest 
tym samym co historia II Wojny Światowej. Po prostu to nie jest prawda. 
Z punktu widzenia narracji historycznej to nie ma żadnych wspólnych 
punktów z tym co uznajemy za prawdę historyczną  
 
Radny PIOTR CZAUDERNA 
Ja tego nie powiedziałem… (głos niewoźny, poza mikrofonem) 
 
Prof. RAFAŁ WNUK - historyk 
I ostatnie malutkie sprostowanie, bo wszyscy tu stajemy się powoli 
historykami. Proszę państwa, jednak wojna zaczęła się  na Westerplatte, 
a jak udowodnił to w bardzo dobrych tekstach dr Bębnik z IPN, 
bombardowanie Wielunia było jednak późniejsze o godzinę niż 
Westerplatte. Nieporozumienie polega na tym, że odwoływaliśmy się do 
dokumentów niemieckiego lotnictwa Luftwaffe, tak powinniśmy robić, 
powinniśmy odwoływać się  do dokumentów natomiast nie zauważyliśmy 
jednej malej zmiennej. Miedzy Warszawą a Berlinem, było godzinne 
przesunięcie czasowe. Takie drobne rzeczy się zdarzają, tego niekiedy 
historycy nie uwzględniają. Stąd całe zamieszanie. I to tyle. Dziękuję.  
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Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK 
Ja chciałbym nawiązać do ostatniej wypowiedzi przewodniczącego 
Czauderny. Argument o tym, że w jednym mieście nie mogą istnieć dwa 
muzea dotyczące tej samej tematyki jest ostatnim argumentem, którego 
państwo powinni używać. Bo to obecny rząd powołał w Gdańsku 
Muzeum Westerplatte w sytuacji, w której już powstawało Muzeum II 
Wojny Światowej. W momencie, kiedy było wiadomo, kiedy ono zostanie 
otwarte i jak będzie wyglądała prezentowana tam ekspozycja wydaje mi 
się, że dużo lepszym pomysłem byłoby, jakby państwo stworzyli 
Muzeum Westerplatte jako filie istniejącego już Muzeum II Wojny 
Światowej. Zatem proszę nie używać argumentu o tym, ze w jednym 
mieście nie mogą istnieć dwa muzea o tej samej tematyce, bo to rodzi 
np. dodatkowe koszty. Bo to państwo te koszty stworzyli.  
 
Radna EMILIA LODZIŃSKA 
Do radnych PiS’u. Przestańcie, przestańcie być takimi ignorantami, 
przestańcie udawać, ze wam w ogóle o to Muzeum II Wojny Światowej 
chodzi. Chodzi wam o to, ze to się dzieje w Gdańsku, ze to Platforma 
Obywatelska, chodzi wam o to, że to Gazeta Wyborcza. Znowu 
upolityczniacie. Przestańcie to robić. Dziękuję.  
 
Radny GERZEGORZ STRZELCZYK 
Nie uzurpuję sobie prawa do mienienia się historykiem i dziękuję bardzo 
za to wyjaśnienie, uczyć należy się cały czas. Natomiast proszę 
państwa, tutaj chciałem swojej poprzedniczce powiedzieć, my niczego 
nie upolityczniamy, to państwo wnieśliście ten apel na obrady sesji. To 
po pierwsze. Po drugie nikt nie mówi, skąd ta pewność, ze nie będzie 
kontynuowana linia tego muzeum. Tu jest kwestia tylko taka, żeby 
połączyć to z Muzeum Westerplatte i roku 1939. Skąd wiecie, ze Prawo i 
Sprawiedliwość, w swojej cudzysłowie „ignorancji” chce przerobić ten 
obiekt na Disney Land? Dokładnie taki charakter ma ta panika dzisiaj 
przez państwa wywołana. Dziękuję.  
 
Radny MAREK BUMBLIS 
Panie przewodniczący, szanowni państwo. Wydaje mi się, że jednak 
musimy wrócić do fundamentalnego pytania po co jest to muzeum. 
Wydaje mi się, że po to, żeby pokazać polski punkt widzenia, polską 
narrację i skale ofiar, skalę wysiłku jaki włożyła Naród Polski w okresie              
II Wojny Światowej. Chcemy to zrobić pokazując Europie i światu wysiłek 
zbrojny i skalę ofiar jaką Polska poniosła. Tylko nazwą Muzeum II Wojny 
Światowej możemy zainteresować obywateli innych nacji. I właśnie w 
tymże muzeum możemy pokazać nasz własny punkt widzenia i skale 
osiągnięć. Musimy pokazać, ze bohaterstwo żołnierzy i przelana krew 
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ofiar wojny Katynia, Syberii, Wołynia miała sens, i ze to wszystko 
doprowadziło do polskiego sierpnia, że stanowiło fundament 
niepodległości naszej ojczyzny i obalenia komunizmu. Chciałbym 
również zauważyć, ze jednak Muzeum II Wojny Światowej stało się  
swoistą instytucją zaufania publicznego, ze ludzie uwierzyli temu 
muzeum, oddają mu najcenniejsze pamiątki, z którymi są związani 
konkretni ludzie, konkretne zdarzenia i emocje. Uszanujmy to bo za tym 
stoją konkretni ludzie. Muzeum ma szansę również stać się takim 
swoistym sanktuarium materialnych dowodów tego, co zdarzyło się 
stosunkowo niedawno. Dziękuję. 
 
Radny WOJCIECH STYBOR  
Ja chciałem się odnieść do słów pani Ani Kołakowskiej. No właśnie po to 
powołujemy to drugie Muzeum II Wojny Światowej aby pokazać innym 
narodom, że prawda jest inna. Bo my nie mówimy o naszej prawdzie 
narodowej. My mówimy o prawdzie uniwersalnej. Oczywiście dla Rosjan 
wojna się zaczęła 22 czerwca 1941 roku, Finowie mogą mieć zupełnie 
inne zdanie jeżeli chodzi o kwestie wybuchu wojny, bo może dla niech 
zaczęła się do wojny zimowej. Pamiętajmy także o ofiarach i o tym, ze te 
zbrodnie nie były czarno-białe. Postaci nie były czarno-białe. Owszem, 
wcześniej dokonano mordów w Katyniu, wcześniej były wielkie 
deportacje w 1940 roku na Syberię, ale tez były Palmiry, był Wawer, była 
Piaśnica. Ale dla Rosjan jest ważne to co się działo w 1941 roku. My 
musimy pokazać Rosjanom, ze to był tylko jeden z elementów w całości.                   
I po to jest to Muzeum II Wojny Światowej, żeby pokazać, ze wojna 
zaczęła się  tu na Westerplatte, ze to nie była tylko Kampania 
Wrześniowa, Wojna Obronna, czy 1939 roku, tylko tu się zaczęła                        
II Wojna Światowa. Dlaczego ona się zaczęła. Mam nadzieje także, ze 
nie będzie tutaj pominięty temat migracji podczas II Wojny Światowej, a 
także udziału Białorusinów, Litwinów, Ukraińców, partyzantki sowieckiej 
na terenie Rzeczpospolitej i tego jaki był udział w II Wojnie Światowej. 
Bardzo się cieszę, ze Muzeum II Wojny Światowej wykracza poza 
wrzesień i październik 1939 roku, bo można by było również zrobić filię w 
tym momencie muzeum na Helu, Muzeum Poczty Polskiej w Gdańsku 
itd. Także to muzeum to jest nasz polski głos na arenie 
międzynarodowej. To będzie narzędzie i mam nadzieję, ze też po przez 
działalność tego muzeum, działalność historyczna będziemy prostować 
mity i kłamstwa dotyczące właśnie „polskich obozów koncentracyjnych” 
dlaczego one powstały, bo być może czasami te słowa o „polskich 
obozach koncentracyjnych”, które dla nas są oburzające, wynikają po 
prostu z niewiedzy. Po to miedzy innymi ma służyć Muzeum II Wojny 
Światowej. Jeszcze jedną rzecz chciałem dodać. Koszty są rzeczywiście 
potężne tego muzeum, ale to też jest dla naszego narodu bardzo ważna 
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sprawa, a poza tym, to będzie następny punkt na mapie Gdańska, który 
muszą odwiedzić turyści z całego świata. I mam nadzieję, ze będzie to 
dobrze wypromowane. Dziękuję.  
 
Radny JERZY MILEWSKI 
Po pierwsze chciałbym zwrócić uwagę, ze czym innym jest żartowanie z 
tego, ze wszyscy są lekarzami i prawnikami, a czym innym, ze próbują 
interesować się  historią. Uważam, ze nie wypada historykowi żartować z 
tego, ze ludzie chcą się interesować historią i apeluję, żeby pan był 
raczej konsultantem i dostawca ciekawej wiedzy historycznej niż 
odmawiał prawa interesowania się historia przeciętnemu Polakowi.                 
To po pierwsze. Po drugie do pana dyrektora. Jakże mamy mieć do 
państwa zaufanie jeżeli w kwestii Łosia mówi pan, ze zgłosił się  ktoś, kto 
chciał darować nieswoje a poza tym z tego Łosia jest jedna blacha. Z 
tego co ja wiem, to Łoś jest w całości zrekonstruowany, a właściciel był 
zainteresowany przekazaniem go muzeum. Wiec dlaczego pan mówi 
takie rzeczy? Jak mam mieć zaufanie do państwa?  
 
JANUSZ MARSZALEC – Muzeum II Wojny Światowej 
Szanowni państwo, ja mówię o sytuacji sprzed jakiegoś czasu. Było to 
rok czy dwa lata temu. Wtedy takie informacje uzyskałem, ze jest 
możliwość rekonstrukcji Łosia. Ale uprzejmie proszę jednak zwrócić 
uwagę, że muzeum jest przede wszystkim miejscem, gdzie deponuje się 
obiekty, eksponaty, które swym oddziaływaniem, wyrazistością 
przemawiają przede wszystkim tym, ze są oryginałami. Wiec nam bardzo 
zależało na tym, żeby pozyskiwać oryginały, nawet jeśli są to destrukty, 
jak destrukt karabinu Mauser, karabinu używanego przez obrońcę 
Westerplatte w czasie 7 dni obrony w 1939 roku. Poza tym proszę 
państwa, jest jeszcze sprawa taka, że gdybyśmy mieli rzeczywiście łosia 
w momencie planowania ekspozycji można byłoby włączyć go w sposób 
płynny w naszą narrację, stworzyć ciekawą opowieść. Natomiast w 
momencie zakończenia prac projektowych było to niemożliwe. Dlaczego 
nie Łoś, a dlaczego sztukas. Sztukas jest, to będzie rekonstrukcja, ale 
specjalne nasze oddziaływanie na emocje, żeby pokazać brutalność 
niemieckich nalotów i  niemieckiego działania. Więc pozwólcie państwo 
działać nam zgodnie z przyjętą zasadą. Również zasada ekonomii. Nie 
sposób tak jak mówiłem włączać eksponatów na pewnym etapie do 
ekspozycji, dlatego, ze to powodowałoby wywrócenie całości opowieści. 
Natomiast jeśli mówimy o finansach, tutaj mamy przypis do wypowiedzi 
pana prof. Piotra Czauderny. Oczywiście muzeum jest drogie, no ale jak 
pan sam wie takie inwestycje są z zasady drogie. Jeżeli chcemy w 
sposób monumentalny i zasadniczy oddziaływać na widza, musimy 
przeznaczyć na to środki. Doskonale rozumie to również Ministerstwo 
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Kultury i Dziedzictwa Narodowego, dlatego, ze na Muzeum Historii 
Polski, wiec tej sztandarowej, świetnej realizacji obecnego rządu, 
przeznaczyło 490 mln złotych. Bardzo dobrze, ze przeznaczyło znacznie 
więcej niż na nasze muzeum, bo rząd ma świadomość i jasność, że takie 
cele realizuje się przy pomocy dużych pieniędzy.  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWCZ 
Odnosząc się do pana przewodniczącego Strzelczyka. Otworzyłam 
właśnie obwieszczenie Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego z dnia 
15 kwietnia 2016 roku o zamiarze i przyczynach połączenia 
państwowych instytucji kultury Muzeum II Wojny Światowej w Gdańsku                      
i Muzeum Westerplatte i wojny 1939. To jest krótkie obwieszczenie, ale 
całego nie będę państwu czytać. W punkcie 2 czytamy: w wyniku 
połączenia zostanie utworzona nowa państwowa instytucja kultury 
Muzeum Westerplatte i Wojny 1939. Czy to co widzieliśmy na filmie 
mieści się w tej nazwie? Myślę, że każdy z nas ma na to odpowiedź. 
Dziękuję. 
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK 
Pani przewodnicząca, no właśnie dokładnie tak. Tak jak w Muzeum II 
Wojny Światowej mieści się 1989 rok i Lech Wałęsa, dokładnie w ten 
sam sposób by się to mieściło. Ja jeszcze raz chcę dyskutantów prosić. 
Proszę państwa, tam nikt nie chce zrobić Disney Land ‘u i o czym my w 
ogóle dyskutujemy. Skróćcie te wypowiedzi bo to nie ma sensu. 
Dziękuję.   
 
Radny KAZIEMIERZ KORALEWSKI 
Panie przewodniczący, wysoka rado, szanowni państwo. Ta uchwała 
moim zdaniem została wprowadzona po to, żeby manipulować opinią 
publiczną. Bo tak naprawdę znając kuchnie samorządową, polityczną 
zdaję sobie sprawę, ze jaki przekaz pójdzie z RMG. Oto Rada Miasta 
Gdańska jest przeciwna połączeniu tych muzeów. I tylko i wyłącznie taki 
jest cel. Oczywiście ponieważ nie mówicie nam całej prawdy, to nie 
wiemy, czy to Prezydent Miasta Gdańska wkręcił w tę akcje 
manipulacyjną Radę Miasta Gdańska i zarząd tego muzeum, czy 
inspiracja przyszła z tego muzeum. Tego po prostu nie wiemy. Natomiast 
fakt jest taki, że na koniec tej sesji dnia dzisiejszego ma pójść taki 
przekaz. A w tym krótkim filmie propagandowym, który oglądałem przed 
chwilą zauważyłem coś, co nie odzwierciedla rzeczywistości. Bo 
widziałem wkraczające sowieckie wojska do Polski i wiwatujące tłumy na 
ich cześć. A przecież takie filmy były propagandowe. I co ma zobaczyć 
przeciętny turysta niemiecki, japoński czy chiński w Gdańsku? Więc 
rozumiem te wszystkie dywagacje moich przedmówców na temat treści, 
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które mają się znaleźć w tym muzeum, ale do tej pory nikt 
gdańszczanom tego nie prezentował. Formalnie Rada Miasta Gdańska 
nie jest kompetentna żeby oceniać czy to jest dobre czy złe dla Gdańska 
czy dla państwa itd. To jest gdzieś na poziomie ministerstwa ta decyzja i 
rozumiem, ze uchwała RMG ma tylko być takim głosem, który ma 
pokazywać, ze oto środowisko gdańszczan itd., itd. Bo z reguły tytuły 
krzyczą a w treści nie ma, ze to społeczeństwo w swej większości na ten 
temat w ogóle nie ma zdania. Dlatego uważam, ze nie musimy się 
spierać o konkrety co w tym muzeum będzie, bo po prostu my nie wiemy 
co w tym muzeum się planuje żeby było, bo takiej prezentacji do tej pory 
nie było. Stad powiedziałem, że RMG nie jest kompetentna, żeby 
podejmować uchwałę czy to jest dobre czy złe. Platforma Obywatelska 
swego czasu w Gdańsku połączyła wszystkie szpitale w jeden, bo ponoć 
to było ekonomiczne i to się podobało. A dzisiaj kiedy chce się połączyć 
muzea, to to się nie podoba. To tyle co mam do powiedzenia. Dziękuję. 
 
Prof. RAFAŁ WNUK - historyk 
Jestem osobą odpowiedzialną za treści merytoryczne tego muzeum, 
jestem też odpowiedzialny za kształt filmu, który państwo obejrzeli. Mogę 
przeanalizować każdą klatkę po klatce. Nie wiem, o który z kawałków 
panu chodziło? Czy o kawałek, czy scenę parady pierwszomajowej w 
Moskwie, czy tez scenę pokazującą przejazd czołgów przez Lwów z 
października 1939 roku, kiedy rzeczywiście dużo osób zostało 
zorganizowanych i machało. Te wszystkie filmy mają charakter filmów 
propagandowych. To samo dotyczy filmów niemieckich. Natomiast to jak 
my je interpretujemy, jaki my im nadajemy charakter to już nasza 
sprawa. Krótko mówiąc, my budujemy opowieść. Muzeum narracyjne. 
Nowoczesny, mocno działający na zwiedzających środek komunikacji. 
Proszę państwa, ja poproszę państwa, na chwilę niech państwo 
zapomną jakie barwy państwo reprezentują. Pomyślcie o Polsce. Jak 
jadę na wschód, nie ważne, czy to jest Białoruś, Kazachstan czy 
Moskwa, dowiaduję się, ze II Wojna Światowa, to scenariusz 
następujący: napad straszliwej III Rzeszy na bezbronny Związek 
Radziecki, heroiczny bój, wielkie ofiary, odepchniecie przeciwnika od 
bram Moskwy, zwycięski marsz wyzwolicielski, który wyzwolił Polskę, 
wyzwolił Austrię i wyzwolił III Rzeszę. Wszystko się kończy w Berlinie 
happy end’em. Jest wspaniale. Jadę do Stanów Zjednoczonych, Wielkiej 
Brytanii, Francji. Dokładnie ten sam scenariusz, wszystko się kończy 
happy end’em. Nasz głos jest kompletnie niezrozumiały. Jeżeli nie 
przebijemy się z informacją, ze los Polski, los Europy 
Środkowowschodniej był odmienny, to będziemy zawsze reaktywni. To 
co my próbujemy zrobić, to narzucić sposób opowiadania. Być 
partnerem, a nie tym, który mówi „nie tak, nie tak, nie tak”. Niech oni się 
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do nas odnoszą, a nie odwrotnie. Zamiast krytykować i krzyczeć, ze coś 
jest nie tak z niemiecką muzeologią, zaproponujmy coś własnego i 
lepszego. Bardziej przekonującego. Proszę państwa, Muzeum II Wojny 
Światowej dlatego ma taką nazwę, bo to jest niezwykle rozpoznawalny 
symbol. Gdyby w byłej Jugosławii czy Serbii zrobiono muzeum „rawnej 
gory”, który jest dla nich absolutnie rozpoznawalnym symbolem, to nikt z 
zewnątrz by tam nie przyjechał. Przepraszam, Westerplatte dla nas 
ważne, niezwykle istotne miejsce, ale to nie jest żaden rozpoznawalny 
symbol dla jakiegokolwiek Szweda, Portugalczyka, Amerykanina czy 
Rosjanina. Dziękuję. 
 
Radny PIOTR BORAWSKI 
Panie przewodniczący, wysoka rado. Chciałbym się na chwilę odnieść 
do dziedzictwa św. pamięci Prezydenta Lecha Kaczyńskiego. Jego 
jednym z największych osiągnięć, jeszcze jako Prezydent Warszawy, 
stworzenie Muzeum Powstania Warszawskiego. Szefem tego muzeum 
został Jan Ołdakowski. Bardzo dobry menager kultury, bardzo dobry 
dyrektor tego muzeum, ale także poseł Prawa i Sprawiedliwości. Poseł, 
nie zawodowy, ale poseł. Pełnił rolę posła i dyrektora jednocześnie. 
Teraz zastanawiam się, jakie byłoby oburzenie, jaki byłby hałas ze strony 
PiS i związanych z nią środowisk, gdyby przez ostatnie 10 lat, czy to 
premier z PO, czy minister z PO, czy Prezydent Warszawy z PO, 
zechciałaby cokolwiek w sprawie tego muzeum zrobić. Odwołać jego 
dyrektora, zmienić coś w tym muzeum, cokolwiek. Dlaczego Po tego nie 
robiła? Ze względu na to, ze ma szacunek zarówno do powstałej 
instytucji jak i tego, ze sprawami historii, sprawami naszego dziedzictwa 
powinni się przede wszystkim zajmować historycy a nie politycy. 
Natomiast państwo, jak tylko doszli do władzy, to państwo wyjmują od 
razu gumkę i próbują wymazać całą instytucję, tylko ze względu na to, ze 
została ona powołana za rządów PO, a jej dyrektor został powołany 
przez premiera rządu jeszcze z PO. Tylko na tym państwu zależy. 
Państwo używają do tego różnego rodzaju środków we wszystkich 
dziedzinach. Tworzycie media narodowe, kulturę narodową, muzea 
narodowe. Wszystko co tylko jest możliwe państwo przekształcacie na 
swoją modłę. Państwu nie zależy na prawdzie historycznej, tylko o to by 
wszystko było wg państwa myśli. O tym jest ta dzisiejsza dyskusja, o tym 
była decyzja, którą zacytowała Ola z 16 kwietnia 2016 roku. Dziękuję 
bardzo.  
 
PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydenta Miasta Gdańska 
Szanowny panie przewodniczący, wysoka rado. Sprawa jest prosta. 
Idzie o to, żeby w styczniu 2017 roku, czyli za 8 miesięcy, żebyśmy 
wszyscy mogli przekroczyć bramy Muzeum II Wojny Światowej w 
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Gdańsku przy ul. Wałowej. Żebyśmy mogli zobaczyć tę wystawę, o której 
na 13 minutowym filmie widzieliśmy. Rzeczywiście zgadzam się tu z 
głosami, ze my nie jesteśmy historykami, ale ta dyskusja jest o tyle 
potrzebna, bo uwrażliwi także i nas i tych, którzy się przysłuchują naszej 
debacie, bardziej na historię. Po co jest ten apel? Po to, żeby pan 
minister Gliński odwołał zamiar połączenia istniejącego Muzeum II WŚ 
przy ul. Wałowej z nieistniejącym, fikcyjnym, papierowym, 
jednoosobowym czy dwuosobowym Muzeum Westerplatte. Połączenie 
to jest likwidacja, o czym my dobrze wiemy kiedy podejmujemy liczne 
uchwały o połączeniu, chociażby szkół. Wiec to o to chodzi. Też chodzi o 
to, żeby nikt nie miał pokusy fizycznej demolki wystawy, która w tej chwili 
jest montowana w Chwaszczynie i w innych miejscach wokół Gdańska. 
Która w miesiącach letnich będzie montowana, tak jak się puzzle układa, 
w środku Muzeum II WŚ. Chodzi o powiedzenie ostrzeżenia, ze my 
gdańszczanie będziemy bardzo patrzeć co się z tym muzeum dzieje.                  
I będziemy zawiadamiać zależna prokuraturę i jeszcze niezależną NIK               
i wszystkich świętych, bowiem to byłoby marnotrawstwo pieniędzy 
publicznych i po prostu niegospodarność w oparciu o ustawę o finansach 
publicznych. Po prostu apelujemy i prosimy aby tego nie czynić. Bo ja 
jestem przekonany, jeżeli nic się złego nie stanie Muzeum IIWŚ to w 
styczniu i pan minister Gliński i pan wiceminister Selin poseł z Gdańska, 
jak zostaną zapytani przez każdą telewizję, przez każdego dziennikarza, 
to powiedzą: rzeczywiście, niezłe. A nawet powiedzą „bardzo dobre”.                 
I teraz jesteśmy w krytycznym momencie, żeby nikogo nie świerzbiała 
ręka do demontowania tego co się dzieje. To jest wielka rola Radnych 
Miasta Gdańska z PiS. Tak serio. Bardzo wielka rola pań i panów z PiS. 
Czy wy zdobędziecie się na odwagę cywilną aby zwrócić uwagę swoim 
politykom, swojego obozu, dokładnie paru osobom, że „zostawcie to 
Muzeum IIWŚ w spokoju”, bo to jest na korzyść po prostu Polski. I nie 
chodzi o to kto kiedy zaczął budować, bo to wszystko jest nieistotne, z 
punktu widzenia odbioru wewnętrznego i zewnętrznego, o którym mówił 
profesjonalnie prof. Wnuk, historyk z Katolickiego Uniwersytetu 
Lubelskiego. Więc my jesteśmy strażnikami muzeum. Musimy dzień i 
noc pilnować, żeby nikomu nie przyszło do głowy zrobić czegoś złego 
muzeum przy ul. Wałowej. Jestem przekonany, ze to będzie sukces. 
Dlatego ja wyłożyłem karty wszystkie na stół i powiedziałem panu 
ministrowi wprost, że jajo Prezydent Miasta Gdańska, w oparciu o 
obowiązujące prawo, gdyby były podjęte działania sprzeczne z 
przeznaczeniem darowizny w formie gruntu na rzecz Muzeum 
Historycznego Miasta Gdańska, jestem gotowy, i to mowie całkiem serio, 
odwołać darowiznę. To się będzie łączyć z procesem cywilnym, 
przeciwko Skarbowi Państwa, który wygramy, bo akt notarialny jest 
jednoznaczny, uchwała RMG jest jednoznaczna i w postępowaniu sąd 
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niezawisły, albo jeszcze niezawisły, sprawdzi dokładnie jaka była nasza 
wola. Myśmy dawali ten grunt na Muzeum II Wojny Światowej a nie na 
muzeum inne, Westerplatte, Piaśnicy czy czegokolwiek innego. Na 
Muzeum II Wojny Światowej. I oczywiście nie chodzi o zwrot w naturze, 
tylko chodzi o zwrot 54 mln złotych wraz z odsetkami. Ktoś powie grozisz 
rządowi. Proszę państwa, ja jestem do tego zmuszony, bo jeżeli ktoś 
chce 5 minut przed 12, nie, no demontujemy wystawę, zmieniamy ją, 
która jest zapłacona, scenariusz jest zapłacony, scenografia jest 
zapłacona 1 mln 200 tys Euro.  Pierwsze f-ry będą płacone dla firmy 
Kumak, która te wystawę montuje. Zresztą ta sama firma wygrała 
przetarg na montowanie wystawy w ECS. Więc mają doświadczenie, 
więc sobie z tym doskonale poradzą. Wiedz bardzo proszę panie i 
panów z PiS to jest nasza wspólna sprawa. Bez względu na te słowa, 
które padły, które jeszcze padną w naszej debacie będziecie na pewno 
zadowoleni z treści tej wystawy. Rzeczywiście ja się tu zgadzam z 
panem prof. Wnukiem w 500%, ze jest pierwszy raz szansa aby polska 
historiografia wyszła z opłotków prowincjonalizmu. Przestała zajmować 
się sobą, a umiała opowiedzieć o sobie w sposób atrakcyjny i 
przekonywujący. Dlaczego Snyder się sprzedaje wszędzie na świecie? 
Bo jest prof. Uniwersytetu w Yale. Czy Norman Davies się sprzedawał, 
Walijczyk na brytyjskim paszporcie i teraz też polskim paszporcie, 
oczywiście pisał o kulturze anglojęzycznej, ale też chodziło o styl pisania. 
To co powiedział prof. Wnuk nikogo nie interesuje Polskie Państwo 
Podziemne jeżeli nie pokażemy go w szerszym, światowym kontekście. 
Jeżeli nie pokażemy zagłady Żydów w Polsce, ale też w kontekście 
europejskim, bo w Polsce za ratowanie Żyda karano karą śmierci od 
razu, a za ratowanie Żyda w Holandii, Danii, Francji, co najwyżej 
grzywną, aresztem, takim pieszczeniem. A u nas kara śmierci.                            
I Europejczycy o tym nie wiedzą. A dlaczego nie wiedzą? To jest nasza 
wina. Nie obrażajmy się na Europę zachodnią, miejmy do siebie 
pretensje, ze po prostu się zamykamy i nie potrafimy się przebić. Dlatego 
koncept Muzeum II Wojny Światowej jest fantastycznym wyjściem na 
zewnątrz. Taką internacjonalizacja polskiego doświadczenia z 
totalitaryzmem sowieckim i nazistowskim. To coś niebywałego. Dlatego 
trzeba odwołać zamiar połączenia muzeów, czyli likwidacji Muzeum II 
Wojny Światowej. Bowiem licznik bije. Jest jeszcze 2 miesiące i 3 
tygodnie. To jest bardzo istotne. Chce powiedzieć, ze gdyby mimo 
wszystko ta ręka świerzbiła, to ja stanę na głowie, zmobilizuję cały 
Gdańsk i całą Polskę i będziemy bronili tego muzeum jak niepodległości. 
Bo tu nie chodzi o prostą rozgrywkę polityczną, chodzi o rzeczy 
kluczowe. Dlatego dziękuję radnym inicjatorom za tę debatę, bo o tym 
się nie dyskutuje tak szeroko i szkoda, bo to jest rozmowa o tożsamości 
Polaków, to jest rozmowa o naszej przyszłości, teraźniejszości i jak my 
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jesteśmy postrzegani i jak możemy być postrzegani teraz i w przyszłości. 
To jest rzecz kluczowa, fundamentalna. Powtórzę po raz trzeci apel, 
panie i panowie z PiS, już tak spokojnie, bez nerwów spotkajcie się ze 
swoimi koleżankami i kolegami, przekonajcie ich, że nie warto prowadzić 
wojny przeciwko Muzeum IIWŚ. Dajmy im szansę dokończenia tej roboty 
i to będzie również sukces rządu PiS, bo pokażecie swoją klasę. Bo tak 
jak mówiłem w pierwszym wystąpieniu do dziennikarzy tydzień temu, 
naprawdę nie jest czymś niezwykłym popełnić błąd, gorzej w tym błędzie 
tkwić i jeszcze uzasadniać tenże błąd. Ja z tych enuncjacji, które 
czytałem i z tego co słyszałem od prof. Dyrektora Machcewicza, pan 
prof. Gliński, wicepremier, w sposób niezwykle kulturalny, profesjonalny 
rozmawiał z prof. Machcewiczem. Mówił, ze nie jest sprawa zakończona, 
ale oczywiście też nie postawił kropki nad I. ten apel z RMG też jest 
jakąś taką prośbą, apelem do zadumy, do zastanowienia się, żeby tę 
kropkę ostawić, ale w takim znaczeniu, że zostawiamy spokój Muzeum 
IIWŚ. I daj Boże, żeby tak się stało. Powiadam, to tylko 8 m-cy. Ale 
bardzo ważne 8 m-cy, które maja zdecydować o być albo nie być. Wiec 
walka o integralność tej wystawy jest naprawdę szalenie ważna. 
Oczywiście do muzeum mogę jedną pretensje postawić, żeby tak nie 
było słodko, że mogliście więcej wysiłku w ciągu ostatnich lat poświęcić, 
ja wiem, ze dużo robiliście, ale widać, ze za mało, aby informować 
społeczeństwo, gdańszczan o przebiegu budowy, o tej koncepcji. Nigdy 
nie jest tak, żeby nie można było zrobić więcej. I dlatego apeluję też do 
was, żebyście  w ciągu tych najbliższych miesięcy jednak spróbowali 
jeszcze szerzej wyjść do mieszkańców, do Polaków, dziennikarzy, nie 
wiem, wszystkich osób decyzyjnych aby opowiedzieć o tym. A prof. 
Wnuka pierwszy raz słuchałem na żywo i panie profesorze, wystawcie 
Wnuka wszędzie, pan mówi fantastycznie. Dziękuje bardzo.  
 
Radny MIROSŁAW ZDANOWICZ 
W zasadzie pan prezydent Adamowicz podsumował jak gdyby te cała 
dyskusję, nie wiem czy wypada mi mówić, ale chciałbym 2 grosze 
jeszcze do tej sprawy dołożyć. Otóż ja jestem produkcja przedwojenna i 
przeżyłam te wojnę. Z całym szacunkiem do Westerplatte staram się być 
na każdej rocznicy. Proszę się nie obrazić na to co powiem, ale 
Westerplatte to był tylko i wyłącznie moment II Wojny Światowej, epizod, 
którym się zaczęło. Mego ojca rozstrzelano jako zakładnika w 1941 roku, 
Niemy oczywiście to zrobili, cała Polska żyła w tamtym czasie w jednym 
terrorze 24 godziny na dobę. Ja pewne rzeczy, mimo, ze miałem wtedy 4 
czy 5 lat ale zapamiętałem, bo pewne rzeczy są nie do wytarcia. I cieszę 
się, ze oprócz Muzeum Westerplatte powstaje właśnie Muzeum II Wojny 
Światowej. Bo to jest temat bardzo szeroki, tyle ile Polska przeżyła i 
migracje i terror, to jednak mimo wszystko na prawdę bardzo się cieszę, 



 31 

że jakiś minimalny wkład mam tutaj w to, że Muzeum II Wojny Światowej 
powstanie w takim zakresie i czasie jaki jest zaplanowany. Dziękuję 
bardzo.  
 
Radny ANDRZEJ KOWALCZYS 
panie przewodniczący, szanowni państwo, ja bym chciał zaapelować do 
moich koleżanek i kolegów Z Prawa i Sprawiedliwości, do moich 
koleżanek i kolegów z Solidarności, z tego ruchu, który był początkiem 
Prawa i Sprawiedliwości, o to, żeby w tak zdeterminowany sposób nie 
bronili decyzji premiera Glińskiego i ministra Selina, gdyż jest szansa, tak 
mi się wydaje, że premier Gliński z tej decyzji się wycofa. Ja mam taką 
głęboka nadzieje w każdym bądź razie. Cieszę się, ze jest ta debata i ten 
głos prowincjonalnego Gdańska do Warszawy zapewne dotrze. Cieszę 
się, że jest ta debata w mieście wolności, solidarności, w mieście, które 
tyle znaczy dla naszego kraju. To smutne obwieszczenie, które w 
sposób taki dosyć dziwaczny pojawiło się na stronach internetowych 
Ministerstwa kultury i Dziedzictwa Narodowego, zdziwiło wiele osób i 
przedstawicieli wielu instytucji. To smutne, ze to obwieszczenie ukazało 
się bez konsultacji z Rada Powiernicza Muzeum, Radą Programową 
Muzeum, przedstawicielami dyrekcji muzeum. Nie dziwię się, że nie 
konsultowano tego z prezydentem Adamowiczem, bo to jest normalne, z 
PO się nie rozmawia, tylko się dyktuje różne warunki, ale dziwię się, ze 
nie konsultowano tego ze środowiskiem kombatantów naszego 
województwa. 29 organizacji kombatanckich, osób, które przeżyło II 
Wojnę Światową zaprotestowało przeciwko łączeniu muzeów. Tak 
naprawdę zaprotestowało przeciwko likwidacji. To tak podświadomie z 
niektórych wypowiedzi wynika, że to jest chęć likwidacji. Dziękuję.  
 
Radny ADAM NIERODA  
Panie przewodniczący ja korzystając  z okazji jaką jest dyskusja nad tym 
apelem, chciałbym bardzo pogratulować i podziękować panom 
dyrektorom i prof. Wnukowi za cały wysiłek jaki włożyli przez tych prawie 
8 lat w zbudowanie tego wszystkiego od 0. W zbudowanie świetnego 
zespołu, stworzenie koncepcji stałej wystawy, zbudowanie budynku, z 
którego będziemy mogli być dumni. Ten wysiłek jaki włożyli należy 
doceniać i ten wysiłek nie może być zmarnowany. Mam nadzieję, ze pan 
premier Gliński po dłuższym zastanowienie podejmie jednak mądra 
decyzję. Zresztą ostatnie wypowiedzi pana prof. Glińskiego, po spotkani 
z panem dyrektorem Machcewiczem, dają nadzieję, ze finał może być 
szczęśliwy. Miejmy nadzieję, że tak będzie. Dziękuję.  
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Radny MARIUSZ ANDRZEJCZAK 
Szanowni państwo, szanowni państwo radni. Ja tez chciałbym 
zaapelować do radnych PiS aby interesowali się muzeum, interesowali 
się historią, ale jednak pozostawili możliwość doboru wystaw, 
przedmiotów na wystawy, eksponatów, specjalistom. Historykom, którzy 
się zajmują tym zawodowo. Bo nie na tym chyba ma polega dobra 
zmiana, że to politycy będą decydować o tym, jakie eksponaty będą w 
muzeum. Mamy specjalistów wysokiej klasy, mamy specjalistów w 
Radzie Muzeum, naprawdę miejmy zaufanie do historyków, a nie 
twórzmy wrażenia, ze to politycy są bardziej godni zaufania, bo wygrali 
wybory, inna opcja wygrała wybory i to ona ma decydować o przekazie, 
które w tym muzeum będzie. Też taki mam gorący apel do tego, abyśmy 
bronili niezależności instytucji. Dlatego, ze tak jak powiedział pan 
prezydent Adamowicz, nie chodzi o połączenie istniejącego Muzeum 
obrony Westerplatte, tylko jednostki powstałej tylko i wyłącznie po to, aby 
obejść ustawę i wprowadzić do muzeum swoich ludzi. Bardzo bym prosił, 
żeby uszanować dorobek wszystkich, którzy pracowali, żeby to muzeum 
powstało, szczególnie historyków, osób pracujących w tym muzeum, i 
dać im szansę, aby mogli otworzyć placówkę, która się buduje od wielu 
lat i dajmy im szansę na to, ze ocenimy tę wystawę po tym jak muzeum 
zostanie otwarte. Dziękuje bardzo. 
 
Radna ANNA KOŁAKOWSKA 
Szanowny panie profesorze Rafale Wnuk, już mnie pan prawie 
przekonał do tego co pan mówił, bo powiedział pan, ze muzeum będzie 
między innymi przekonywać o tym, że wkraczająca na ziemie polskie 
Armia Czerwona to nie byli wyzwoliciele, że to byli zbrodniarze, którzy 
dokonywali bardzo wielu mordów. W Gdańsku taka narracja jest bardzo 
potrzebna, bo to władze miasta Gdańska co roku czczą tych właśnie 
sowieckich zbrodniarzy. Wiec naprawdę ma pan duży sukces. Ale mimo 
wszystko jest wiele aspektów tak negatywnych i tak nie do przyjęcia, ze 
no trudno nie zaakceptować decyzji pana prof. Glińskiego. To, ze tak jak 
państwo mówili, wojna obronna Polski 1939 roku jest mało znana, jest 
marginalizowana, nie przyciągnie turystów, to tym gorzej dla nas. To tym 
gorzej o nas świadczy i o naszej polityce historycznej. Publikował pan 
książki o czerwonym bagnie, o partyzantce polskiej na Kresach 
Wschodnich, te tematy są w ogóle nie znane. Te aspekty wojny obronnej 
1939 roku, heroiczna obrona oddziały partyzantki powrześniowej, to są 
tematy kompletnie nie znane. Jest wiele aspektów z których Polska 
może i musi być dumna jeżeli chodzi o wojnę obronna 1939 roku, te 
dalsze sprawy, o których tu mówiliśmy, to jest dalsza narracja i 
konsekwencje napaści Niemiec i sowietów na Polskę, wiec z całą 
pewnością w tym muzeum, które nie ma być zlikwidowane, ma być 
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jedynie przekształcone, z całą pewnością się znajdą. Jeżeli chodzi o, 
można powiedzieć, zawężenie tematyczne, proszę zwrócić uwagę na 
Muzeum d’Omaha Beach, muzeum. Które upamiętania operacje 
Overworld, przecież tam jeżdżą miliony turystów z całego swata, a jest to 
ściśle tematyczne muzeum. A Muzeum Powstania Warszawskiego? 
Ogromna ilość turystów, pomimo, ze jest dedykowane tylko i wyłączenie 
temu polskiemu wydarzeniu. Jako historycy doskonale wiemy, ze każde 
wydarzenie historyczne przedstawia się w szerokim kontekście. Nie 
sposób nie zrozumieć tego jednego wydarzenia bez szerokiego 
kontekstu, wiec chyba nikt nie ma wątpliwości, ze również wojna 
obronna Polski, jej skutki będą przedstawiane w szerokim kontekście. 
Jeżeli chodzi natomiast o Finów i Rosjan, Finowie potrafią być dumni ze 
swojej wojny obronnej. Znana jest ta wojna i zwycięstwo, które odnieśli 
nad sowietami, a jeżeli chodzi o Rosjan to chodzi o częściowe 
zwycięstwo, częściowo obronili się, nie dali się, stracili połowę 
terytorium. Także nie dyskutujmy o historii, ale obronili swoje terytorium, 
są dumni ze swojej armii i potrafią to propagować. Rosjanie natomiast, 
nie ma dyskusji, ze nie musimy za nich propagować historii. Musimy 
mówić o swojej historii, o swoim bohaterstwie o swoich cierpieniach, 
zadawanych nam nie przez kosmitów, tylko właśnie przez tych, dla 
których miejsce w tym muzeum się na pewno znajdzie. Natomiast jeśli 
chodzi o pana prezydenta, o to straszenie nas, obcesowy ton, bardzo 
niegrzeczny, to próba wymuszenia na nas tego, żebyśmy głosowały tak 
a nie inaczej. Nie potrzebnie pan się wysilał i mówił o tej świerzbiącej 
ręce, trzeba było zacytować klasyka, Józefa Cyrankiewicza, który mówił, 
„kto odważy się podnieść rękę przeciw władzy ludowej, ten niech będzie 
pewny, ze władza ludowa mu tę rękę odetnie”. Wystarczyło klasykiem 
posłużyć się. Dziękuję bardzo, to wszystko.   
 
Radny WOJCIECH BŁASZKOWSKI 
Szanowni państwo, ja chciałem się zgodzić z panem radnym 
Koralewskim, który powiedział, ze nie powinniśmy tych dyskusji na temat 
muzeum prowadzić na płaszczyźnie politycznej. I właśnie tego dotyczy 
nasz apel. Dotyczy odpolitycznienia kwestii muzeum i cofnięcia tej 
błędnej, pochopnie podjętej i chyba jednak politycznej decyzji. Drodzy 
państwo zaufajmy profesjonalistom w tej kwestii, ich głos jest 
jednoznaczny i bardzo cieszę się, ze on wybrzmiał tak wyraźnie na 
dzisiejszej sesji, bardzo serdecznie panom dziękuję.   
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 
Szanowni państwo ja się zastanawiam po tym wystąpieniu Pawła 
Adamowicza czy nie dokonał gwałtu na większości radnych Rady Miasta 
Gdańska. Teraz występuje jakiś syndrom sztokholmski z tymi apelami do 
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radnych Prawa i Sprawiedliwości, bo prezydent Paweł Adamowicz jest 
złym strażnikiem historii. 8 maja każdego roku hołduje tym, którzy jak 
twierdzi wyzwalali Gdańsk, a przecież Armia Czerwona nas okupowała 
do 1989 roku, wiec myślę, że my jako radni Gdańska musimy odepchnąć 
od siebie wszystkie złe emocje bez względu na wynik tego głosowania, 
chociaż tak jak powiedziałem, zdaję sobie sprawę ze skutków tej 
uchwały i będziemy jako gdańscy radni, zawsze zabiegać o pomyślność 
mieszkańców i aby wszystkie decyzje, które tu w Radzie Miasta 
zapadają, były z pożytkiem dla mieszkańców Gdańska. Zapewniam 
gdańszczan, ze my się nie obrazimy jak przegramy to głosowanie. 
Zapewniam, ze zawsze będziemy zabiegać o środki dla miasta dla 
metropolii, o wszystko co będzie Gdańskowi służyło. Niech będzie 
dowodem to, ze w czasie kiedy była nasza kadencja wywalczyliśmy 
obwodnicę południową i nigdy w tej inwestycji nie było żadnego 
opóźnienia. I wszystkie inne rządowe projekty, które dotyczyły 
Wybrzeża. Zapewniam, ze nigdy nie damy się ponieść złym emocjom. 
Dziękuję bardzo.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Ja tylko chcę przypomnieć panu radnemu, ze 8 maja pod pomnikiem 
Tym co za polskość się spotykamy. Czyli przy polskim pomniku.  
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK 
Ja jeszcze raz zwrócę państwu uwagę, ze ta dyskusja jest 
bezprzedmiotowa. Po pierwsze jak zwykle mamy do czynienia z taką 
czystą przewrotnością i upolitycznieniem wszystkiego kolego 
przewodniczący przez Platformę Obywatelską, przecież to państwo ten 
apel wnieśliście. Apel bezprzedmiotowy, tutaj odnoszę się z kolei do 
kolegi Kowalczysa, nikt nigdzie nie mówi o likwidacji. Więc państwo 
stwarzacie problem polityczny, a potem macie do opozycji pretensje, że 
w tych samych kategoriach do tego podchodzi. Wbrew powszechnie 
przyjętym stereotypom radni PiS mają chyba lepsza percepcję od 
państwa, bo dyskutujecie na temat nieistniejącego problemu. Dziękuję.  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ  
Panie radny Koralewski, jeśli mamy mówić o jakimkolwiek gwałcie, to go 
dokonał premier Gliński na niemal gotowym muzeum. Ja nie chcę już 
przytaczać okoliczności w jakich dyrekcja muzeum i jeden ze 
znaczniejszych donatorów, czyli władze miasta Gdańska, dowiedziały się 
o zamiarze połączenia obu placówek. Placówki istniejącej z placówką 
nieistniejącą. Przecież to jest fakt publicznie znany, ze dyrektor 
utworzonego w grudniu 2015 roku muzeum, już nie jest dyrektorem. Ta 
placówka ma dzisiaj dwóch pracowników. Wiec o czym my w ogóle 



 35 

rozmawiamy? To wy macie zamiar zniszczyć cos, co jest prawie gotowe. 
Chyba w waszych wypowiedziach, zarówno pana prof. Glińskiego, może 
nawet mocniej w wypowiedziach ministra Selina słyszymy co jest nie tak 
w Muzeum II Wojny Światowej. Słyszymy to także w wypowiedziach 
państwa radnych tutaj.  
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK 
Na czym to zniszczenia ma polegać? 
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ  
No na tym, ze chcecie zmienić niemal gotową placówkę. Placówkę, którą 
zaraz będziemy otwierać. I dzisiaj, kiedy oburzacie się, ze RMG zabiera 
głos w tej sprawie, mylicie się głęboko. Bo jesteśmy po to radymi Miasta 
Gdańska i nie ważne po której stronie siedzimy, żeby zabierać glos w 
ważnych dyskusjach dla naszego miasta. To muzeum ma szansę być 
naprawdę placówką, która przyciągnie turystów do Gdańska, przyniesie 
nam realne dochody, i to jest ta część ekonomiczna. Ale w sensie 
symbolicznym to będzie głos z Gdańska mówiący o tym, ze to tu się 
zaczęła II Wojna Światowa i ii Wojna Światowa się tutaj skończyła, bo 
już o tym moi ECS. I wierzę, ze posłuchacie apelu pana prezydenta 
Adamowicza, porozmawiacie ze swoimi kolegami w Warszawie, przede 
wszystkim z premierem Glińskim, który wycofa swoja będą decyzję. 
Dziękuję.    
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Szanowni państwo, wyczerpaliśmy głosy w dyskusji, kto z pań i panów 
radnych jest za przyjęciem Apelu dotyczącego działań Ministra Kultury                 
i Dziedzictwa Narodowego związanych z Muzeum II Wojny Światowej               
w Gdańsku? 
 

Za    -      18 
      przeciw    -      11 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 
                      w głosowaniu przyjęła  
 

Apel dotyczący działań Ministra Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego związanych z Muzeum II Wojny Światowej               

w Gdańsku 
 
 
Apel stanowi załącznik nr 5 do niemniejszego protokołu. 
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PUNKT 4 

 
UCHWAŁY 

 
 
 
1.  zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasta Gdańska (druk 675 + autopoprawka); 
 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 675 wraz z autopoprawką zgodnie                   
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Powiem tylko, że Komisja Kultury nie opiniowała tego 
projektu, pozostałe Komisje RMG opiniowały pozytywnie. Druk 675                         
z autopoprawką. Kto z pań i panów jest za przyjęciem projektu? 

 
Za    -      19 

      przeciw    -      10 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwała Nr XXII/598/16 
Rady Miasta Gdańska 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska  
 
 

z dnia 28 kwietnia 2016 roku 

 

Załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
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2.  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 
Gdańska na 2016 rok  (druk 676 + autopoprawka); 

 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 676 z autopoprawką zgodnie                         
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Wszystkie 10 Komisji RMG, poza K. Rewizyjną, 
opiniowały pozytywnie ten projekt uchwały. Głos w dyskusji pan Jerzy 
Milewski. 
 
Radny JERZY MILEWSKI 
Chciałem powiedzieć, że w drodze wyjątku tego typu uchwałę, apeluję, 
żebyśmy zagłosowali za, ze względu na losy małp. Dziękuję. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Więcej głosów nie a w dyskusji. Druk 676                                
z autopoprawką. Kto z pań i panów jest za przyjęciem projektu? 

 
Za    -      30 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        2 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwała Nr XXII/599/16 
Rady Miasta Gdańska 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 

Gdańska na 2016 rok   
 

dnia 28 kwietnia 2016 roku 
 

Załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
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3. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w Europejskim 
Banku Inwestycyjnym na finansowanie planowanego deficytu 
budżetu Miasta Gdańska oraz spłatę wcześniej zaciągniętych 
zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych oraz 
zaciągniętych kredytów i pożyczki (druk 673); 

 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 673 zgodnie z uzasadnieniem.  
 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Komisja Strategii i Budżetu opiniowała pozytywnie ten 
projekt uchwały, Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej też 
pozytywnie. Głosów w dyskusji nie ma. Druk 673, kto z pań i panów 
radnych jest za podjęciem tego druku? 
 
 

Za    -      20 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        7 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 
 

Uchwała Nr XXII/600/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego                         
w Europejskim Banku Inwestycyjnym na finansowanie 

planowanego deficytu budżetu Miasta Gdańska oraz spłatę 
wcześniej zaciągniętych zobowiązań  z tytułu emisji 

papierów wartościowych oraz zaciągniętych kredytów                     
i pożyczki 

 
dnia 28 kwietnia 2016 roku 

 

Załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
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4. w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Stogi Portowe w rejonie Twierdzy Wisłoujście                      
i ulicy Charpantiera w mieście Gdańsku (druk 648); 

 
 
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - p.o. Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 648 zgodnie z uzasadnieniem 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opiniowała 
pozytywnie ten projekt. Głosów w dyskusji nie ma. Druk 648, kto                  
z pań i panów radnych jest za podjęciem tego druku? 
 
 

Za    -      29 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

 

Uchwała Nr XXII/601/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Stogi Portowe w rejonie 

Twierdzy Wisłoujście i ulicy Charpantiera w mieście 
Gdańsku 

 
dnia 28 kwietnia 2016 roku 

 

Załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
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5. w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Kokoszki Mieszkaniowe rejon ulicy Fabrycznej                
w mieście Gdańsku (druk 649); 

 
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - p.o. Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 649 zgodnie z uzasadnieniem.  
Poinformowała, że do projektu planu wpłynęły uwagi, których propozycję 
rozpatrzenia przez Radę Miasta Gdańska zawiera załącznik nr 2 do 
projektu uchwały, omówiony szczegółowo przez panią Dyrektor BRG                  
z wykorzystaniem prezentacji multimedialnej. Radni Miasta Gdańska 
mieli możliwość zapoznania się z całym projektem uchwały przekazanym 
im drogą elektroniczną. 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję. Głos w dyskusji Aleksandra Dulkiewicz. 
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ 
Ja tylko chciałam zapytać panią dyrektor, bo chciałam, żeby też, żeby to 
wybrzmiało na sesji, bo rozmawialiśmy o tym na komisji. Czy ja dobrze 
rozumiem, ze Rada Dzielnicy Kokoszki oraz Stowarzyszenie Przyjaciół 
Dzielnicy Kokoszki nie chce tego szpalera drzew oddzielającego część 
mieszkaniową od części usługowo-logistycznej? 
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - p.o. Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska 
Tak pani radna. Ale ja bym chciała jeszcze po krótce przypomnieć 
historię. Uchwalaliśmy plan w części północnej. Były 2 tereny, taka sama 
funkcja, teren powyżej i teren należący do GARG i Rada Dzielnicy 
Kokoszki postulowała aby na terenie, który należy do GARG’u był 
poczwórny, poczwórny szpaler zieleni wysokiej. My w planie przyjęliśmy 
szpaler pojedynczy utrzymując te zasadę, natomiast rada dzielnicy w 
tym planie postulowała, żeby nie było tego szpaleru co jest kontynuacją 
w części północnej i potem w tej części środkowej wniosków między 
innymi mieszkańców jak i Rady Dzielnicy Kokoszki. Ten sam element, 
pojawia się tutaj też szpaler zieleni, bo to jest funkcja oczywiście 
uciążliwa, funkcja usługowa i tutaj również Rada Dz. Kokoszki 
wnioskowała aby był uśnięty.  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ 
Dla mnie to stanowisko rady dzielnicy i stowarzyszenia jest 
niezrozumiałe, mogę się domyślać, ze tam pewnie jakieś interesy innego 
rodzaju wchodzą w grę i tyle. Uprzejmie informuję, że komisja 
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jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ten plan, ale myślę, ze to są takie 
antyobywatelskie postawy, no czasem się zdarzają. Dziękuję.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję. Na tym zakończyliśmy omawianie projektu uchwały                                  
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Kokoszki Mieszkaniowe rejon ulicy Fabrycznej                
w mieście Gdańsku i wniesionych do projektu planu uwag.                                
K. Zagospodarowania Przestrzennego opinia pozytywna. Przystępujemy 
do  głosowania rozstrzygając jednocześnie o sposobie rozpatrzenia 
uwag do projektu planu. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem 
przedmiotowej uchwały? 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        1 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  

 
 

Uchwała Nr XXII/602/16 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Kokoszki Mieszkaniowe 
rejon ulicy Fabrycznej w mieście Gdańsku 

 

dnia 28 kwietnia 2016 roku 

 

Załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
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6. w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Siedlce - rejon ulic Powstańców Warszawskich                  
i Legnickiej w mieście Gdańsku (druk 651); 

 
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - p.o. Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 651 zgodnie z uzasadnieniem.  
Poinformowała, że do projektu planu wpłynęły uwagi, których propozycję 
rozpatrzenia przez Radę Miasta Gdańska zawiera załącznik nr 2 do 
projektu uchwały, omówiony szczegółowo przez panią Dyrektor BRG                  
z wykorzystaniem prezentacji multimedialnej. Radni Miasta Gdańska 
mieli możliwość zapoznania się z całym projektem uchwały przekazanym 
im drogą elektroniczną. 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję. Na tym zakończyliśmy omawianie projektu uchwały                                  
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Siedlce - rejon ulic Powstańców Warszawskich                  
i Legnickiej w mieście Gdańsku i wniesionych do projektu planu uwag.                                
K. Zagospodarowania Przestrzennego opinia pozytywna. Przystępujemy 
do  głosowania rozstrzygając jednocześnie o sposobie rozpatrzenia 
uwag do projektu planu. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem 
przedmiotowej uchwały? 
 

Za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwała Nr XXII/603/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Siedlce - rejon ulic 

Powstańców Warszawskich i Legnickiej w mieście 
Gdańsku 

 

dnia 28 kwietnia 2016 roku 
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Załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

 
 
 
 

7. w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Rudniki Błonia na zachód od ulicy Połęże                         
w mieście Gdańsku (druk 652); 

 
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - p.o. Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 652 zgodnie z uzasadnieniem. 
Poinformowała, że do projektu planu wpłynęły uwagi, których propozycję 
rozpatrzenia przez Radę Miasta Gdańska zawiera załącznik nr 2 do 
projektu uchwały, omówiony szczegółowo przez panią Dyrektor BRG                  
z wykorzystaniem prezentacji multimedialnej. Radni Miasta Gdańska 
mieli możliwość zapoznania się z całym projektem uchwały przekazanym 
im drogą elektroniczną. 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję. Na tym zakończyliśmy omawianie projektu uchwały                                  
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Rudniki Błonia na zachód od ulicy Połęże                         
w mieście Gdańsku i wniesionych do projektu planu uwag.                                
K. Zagospodarowania Przestrzennego opinia pozytywna. Przystępujemy 
do  głosowania rozstrzygając jednocześnie o sposobie rozpatrzenia 
uwag do projektu planu. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem 
przedmiotowej uchwały? 
 
 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
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Uchwała Nr XXII/604/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Rudniki Błonia na 

zachód od ulicy Połęże w mieście Gdańsku 

 

dnia 28 kwietnia 2016 roku 

 

Załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  

 
 
 
 
 

8. w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Brętowo rejon ulicy Słowackiego 125 w mieście 
Gdańsku (druk 674); 

 
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - p.o. Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 395 zgodnie z uzasadnieniem 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opiniowała 
pozytywnie ten projekt. Głosów w dyskusji nie ma. Druk 674. Kto z pań               
i panów radnych jest za podjęciem tego druku? 
 
 

Za    -      29 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
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Uchwała Nr XXII/605/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Brętowo rejon ulicy 

Słowackiego 125 w mieście Gdańsku 

 
dnia 28 kwietnia 2016 roku 

 

Załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  

 
 
 

9. w sprawie zmiany uchwały nr L/1122/14 Rady Miasta Gdańska z 
dnia 27 marca 2014 roku o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Oliwa Górna 
w rejonie Akademii Wychowania Fizycznego i Sportu                       w 
mieście Gdańsku (druk 627); 

 
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - p.o. Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 627 zgodnie z uzasadnieniem 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opiniowała 
pozytywnie ten projekt. Głosów w dyskusji nie ma. Druk 627. Kto z pań               
i panów radnych jest za podjęciem tego druku? 
 
 

Za    -      29 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        1 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
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Uchwała Nr XXII/606/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie zmiany uchwały nr L/1122/14 Rady Miasta 
Gdańska z dnia 27 marca 2014 roku o przystąpieniu do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Oliwa Górna w rejonie Akademii 
Wychowania Fizycznego i Sportu w mieście Gdańsku 

 
dnia 28 kwietnia 2016 roku 

 

Załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
 
 
 
 

10. w sprawie wyznaczania obszarów zdegradowanych                            
i obszarów rewitalizacji w mieście Gdańsku (druk 647 
+AUTOPOPRAWKA); 

 
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - p.o. Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 647 wraz z autopoprawką zgodnie 
z uzasadnieniem 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Komisja Zrównoważonego Rozwoju opinia pozytywna, 
Zagospodarowania Przestrzennego także opiniowała pozytywnie ten 
projekt. Głos w dyskusji pani radna Dunajewska. 
 
Radna BEATA DUNAJEWSKA 
Ja mam pytanie do pana prezydenta Bielawskiego. Między innymi wśród 
uwag były uwagi dzielnic Przeróbka i Stogi, oczywiście ja nie kwestionuję 
tego, ze te obszary nie znalazły siew  obszarze rewitalizacji, to jest 
oczywiste, że nie starczy na to pieniędzy, natomiast czy jest jakiś plan 
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B? co w najbliższym czasie ważnego w kwestii rewitalizacji tych 
obszarów zadzieje się. Chodzi mi konkretnie o Przeróbkę i Stogi i tutaj 
zostałam zobowiązana przez rady dzielnic żeby takie pytanie zadać i 
chciałabym, żeby to wybrzmiało wyraźnie, bo rzeczywiście z tego co 
wiemy dużo rzeczy w najbliższym czasie będzie tam się działo.   
 
WIESŁAW BIELAWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Najpierw krótkie wyjaśnienie co do tworzenia tej uchwały, która określa 
nam granice, dzięki którym będziemy mogli sięgać po określone 
fundusze dla celów rewitalizacyjnych. Stad jest kategoria obszarów, 
które maja podlegać rewitalizacji i one maja charakter ograniczony, bo 
też ograniczone są środki. Te środki, które będziemy ze specjalnego 
funduszu pozyskiwać, będziemy inwestować  w tych obszarach, które są 
w uchwale. To wcale nie oznacza, ze z innych środków będą 
realizowane inne działania w poszczególnych obszarach. Zarówno tych 
zdegradowanych jak i też poza tymi obszarami. Proszę zwrócić uwagę 
na to na przykład, że w Oliwie, która nie jest obszarem rewitalizacji 
będziemy wykonywać zadanie pod tytułem rewitalizacja Parku 
Oliwskiego. Taki jest mechanizm. Natomiast w odniesieniu do Stogów 
mamy pewien plan inwestycyjny, który będzie realizowany z innych 
pozycji. Taką pozycja przecież będzie basen, modernizacja jednej z ulic, 
torowiska tramwajowe. Także jest przygotowany pakiet inwestycyjny, 
który jest w WPI, który może być dedykowany tym dzielnicom i tak jest 
właśnie w wypadku tych obszarów. Są też fundusze, które będą 
finansowały szereg działań tak zwanych miękkich, czyli tych 
prospołecznych związanych czy z opieką nad dziećmi, czy ze 
szkoleniami, czy z walka z wkluczeniami, tego typu działania. Dziękuję.  
 
Radna DOROTA DUDEK 
Szanowny panie przewodniczący, wysoka rado, szanowni państwo, 
bardzo się cieszę, ze poszerzając granice Biskupiej Górki ulica Górka 
została również objęta programem rewitalizacji. O bardzo trudnej sytuacji 
tych mieszkańców informowałam już w interpelacji ponad rok temu, 
wówczas decyzją Zarządu Dróg i Zieleni zadanie to nie zostało zapisane 
w wykazie najpilniejszych zadań. Cieszę się ze zmiany stanowiska 
ponieważ jest to słuszna decyzja. Mam nadzieje, ze obszar ulicy Górki 
zostanie objęty jak najszerszym zakresem prac. Korzystając z okazji 
chciałam również zapytać, czy miasto zamierza zrobić strefę płatnego 
parkowania, która będzie obowiązywała również mieszkańców tej ulicy 
przed ich miejscem zamieszkania? Dziękuję.  
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PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Szanowni państwo radni, rzeczywiście prowadzimy tego rodzaju 
rozmowy. Staramy się kompleksowo uporządkować kwestie parkowania 
w mieście, w tych najbardziej newralgicznych miejscach. Ulica Górka jest 
takim newralgicznym miejscem. Zaproponowaliśmy pewne rozwiązania 
infrastrukturalne oraz organizacji ruchu związane z ruchem 
jednokierunkowym. Ale uważamy, ze tego rodzaju uwarunkowani 
infrastrukturalne i organizacji ruchu nie będą tymi wystarczającymi, które 
te sytuacje w tym miejscu opanują. Dlatego w przyszłym tygodniu, wraz 
z Radą Dzielnicy Śródmieście i z przedstawicielami mieszkańców będę 
się spotykał i będziemy rozmawiać. Dzisiaj chciałbym zaproponować na 
sesje majową rzeczywiście wprowadzenie strefy płatnego parkowania, 
która obejmie ulicę Górka. Czy ta strefa będzie zrealizowania to też jest 
wynik rozmów tych przyszłotygodniowych. W naszym przekonaniu jest to 
najlepsze rozwiązanie. Co ważne, zamierzamy w ramach tych uchwał 
dotyczących stref płatnego parkowania zmienić też zasady. Zasady 
funkcjonowania samochodów mieszkańców. Dotychczas każdy z 
mieszkańców płaci 30 zł za miesiąc za możliwość parkowania w strefie 
płatnego parkowania, od tej uchwały, której projekt się w tej chwili tworzy 
i są konsultacje z Radami dzielnic, chcielibyśmy, żeby była możliwość za 
20 zł jeżeli płacimy detalicznie, a jeżeli za rok z góry, żeby była 
możliwość za 120 zł rocznie, czyli 10 zł miesięcznie. Czyli oplata 
zupełnie symboliczna, na pewno ograniczająca dodatkowe wydatki 
mieszkańców, ale zapewniająca im również ruchliwość na tych 
miejscach, które dziś są zablokowane przez osoby postronne. Dziękuję.  
 
Radna DOROTA DUDEK 
Ale szanowny panie prezydencie, no to jest przecież absurd. Czy strefa 
parkowania może obejmować część dzielnicy mieszkaniowej? 
Mieszkańcy maj płacić za to, ze parkują pod swoimi domami? Czy to jest 
kara dla nich, ze próbowali dążyć do tego, żeby zrewitalizować im ta 
przestrzeń? I robili to z uporem, państwo nie chcieliście wyrazić im na to 
zgody.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
My mówimy też, tam jest wiele przedsiębiorstw, tam jest parking duży do 
wykorzystania już istniejący. 
 
PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Pani radna rozumiem nie uważa Dzielnicy Główne Miasto za dzielnicę 
mieszkaniową? Bo dzisiaj tam jest strefa płatnego parkowania. Tam tez 
mieszkają mieszkańcy i dzisiaj płaca 30 zł za miesiąc no bo takie są 
warunki parkowania na tamtym terenie. Na ulicy Górka próbujemy się z 
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tematem zmierzyć. Przypomnę, ze mówimy o pasie drogowym. Pas 
drogowy nie jest niczyją własnością, jest własnością publiczną. W 
ramach pasa drogowego chcemy zwiększyć mobilność samochodów, 
które blokują rzeczywiście dzisiaj ten teren na cały dzień. Mieszkańcy 
mieli szanse i mieli możliwość w jakimś bliskim otoczeniu wydzierżawić 
teren pod parkowanie własnych samochodów. Ale przepraszam w XXI 
wieku nie ma prawa nabytego z góry aby mieć miejsce do parkowania. 
Dzisiaj tym mieszkańcom wychodzimy naprzeciw i chcemy im pomóc w 
tej sytuacji, ale w ramach możliwości prawnych.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Bo tam na dzisiaj rzeczywiście są dantejskie sceny i niektórzy parkują 
niebezpiecznie. Ja tam codziennie rano zjeżdżam, a obok jest parking 
pusty. Nikt nie korzysta z tego parkingu. 
 
Radny ADAM NIERODA 
Myślę, ze dyskusja nad tym projektem uchwały jest też dobrą okazją, 
żeby powiedzieć jak duże było zainteresowanie partycypacja społeczną 
ze strony mieszkańców. 3 spotkania w dzielnicach, na których wręcz 
brakowało wolnych miejsc, ponad 1000 nadesłanych uwag świadczy 
naprawdę o bardzo dużym zaangażowaniu. Ogromna praca włożona w 
Biuro Rozwoju Gdańska i Referat Rewitalizacji i nad tym, żeby to 
wszystko opracować. Myślę, ze warto pani dyrektor powiedzieć teraz jak 
będą wyglądały dalsze prace, dalsze konsultacje już przy okazji 
Gminnego Programu Rewitalizacji. 
 
Radny MARIUSZ ANDRZEJCZAK   
Ja chciałbym tutaj tylko pani radnej powiedzieć a propos płatnej strefy 
parkowania, że obecnie takie rozmowy też toczą się i w Oliwie i na 
Żabiance i muszę pani radnej powiedzieć, ze i radni dzielnicowi i 
mieszkańcy te rozwiązania popierają. Oczywiście to nie jest idealne 
rozwiązanie, ale powinniśmy zabiegać o to, żeby chodniki były dla 
przechodniów, żeby było mniej spalin w mieście i żeby ograniczać ruch 
kołowy i żeby wspierać poruszanie się komunikacją miejską. To nie jest 
tak, ze posiadanie samochodu jest obligatoryjne a zmniejszenie opłaty 
dla mieszkańców do 33 groszy dziennie jest też pewną rekompensatą 
dla osób, które nie maja samochodów, które nie chcą wdychać spalin, ze 
jednak jakiś koszt posiadania samochodu w mieście trzeba ponosić. 
Dziękuję.  
 
EDYTA DAMSZEL–TUREK - p.o. Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska 
Ja bym chciała powiedzieć co dalej. Jeżeli dzisiaj ta uchwała zostanie 
przegłosowana przez państwa, dajemy to do Wojewody, czekamy aż 
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będzie uprawomocniona i staramy się na sesje następną, czyli majową, 
iść już z uchwałą dotyczącą przystąpienia do Gminnego Programu 
Rewitalizacji. W ramach prac nad tym programem będzie szereg 
spotkań, również warsztaty z mieszkańcami. Będziemy wraz z 
mieszkańcami wypracowywać kierunek zmian w tych dzielnicach.                    
Ja bym tylko chciała przypomnieć, ze już się odbyły spotkania                             
w dzielnicach, które są wskazane jako dzielnice do rewitalizacji.                        
W niedzielę odbyło się takie spotkanie, za dwa tygodnie przewidziane są 
spacer o tych dzielnicach. W czerwcu mamy warsztaty dotyczące 
właśnie wizji przestrzeni publicznych i pomysłów mieszkańców. Wrzesień 
– październik konkurs fotograficzny, październik – listopad konsultacje 
dotyczące właśnie oceny GPR. Bardzo napięty harmonogram.  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ 
Dwa tematy króciutko. Ja po pierwsze bardzo dziękuję panu 
prezydentowi Grzelakowi za ta deklaracje obniżenia opłat 
abonamentowych dla mieszkańców. Mówię tu jako mieszkanka 
Śródmieścia, myślę, że też moi sąsiedzi bardzo się z tego ucieszą.                    
A wracając do projektu uchwały to gratuluje naprawdę ciekawego 
procesu partycypacyjnego. Miałam okazję brać udział w kilku tych 
spotkaniach i cieszę się, ze w trakcie także tych różnych dyskusji udało 
nam się w stosunku do pierwotnego projektu obszarów rewitalizowanych 
pewne rzeczy uwzględnić. Bardzo za to dziękuje pani dyrektor i pani 
kierownik Ewie Pielak. Dziękuję. 
 
Radna ANNA KOŁAKOWSKA 
Ja chciałabym nawiązać do wypowiedzi pana radnego Nierody. Zresztą 
tutaj wiele słów padło o zaangażowaniu mieszkańców w konsultacje 
związane z tym tematem i zaangażowanie mieszkańców Stogów było 
ogromne. Bardzo przewyższało zaangażowanie mieszkańców innych 
dzielnic. Zostali oni jednak mimo wszystko zlekceważeni, ten ich bardzo 
silny głos. A z kolei ta ilość osób, która zaangażowała siew  tą sprawę, 
jeżeli chodzi o mieszkańców Stogów, świadczy o tym, ze rzeczywiście 
tam warunki życia są bardzo nieznośne. Nie można nawet mówić o 
estetyce środowiska, bo jest po prostu wyjątkowo brzydko i wszystko jest 
wyjątkowo zdegradowane. Zarówno zieleń jak i ta cała infrastruktura 
drogowa itd. A jednak ten głos został całkowicie zlekceważony. Wydaje 
mi się, ze tak trudno mówić teraz o tym, że bardzo się liczycie państwo z 
wolą i głosem mieszkańców, skoro tutaj tak silny głos nie został 
doceniony. Także ja myślę, ze chyba trzeba pomyśleć o czymś więcej 
niż o budowie basenu. Trzeba pomyśleć o Stogach jako o całości a nie o 
łataniu dziur w chodnikach.   
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Radna BEATA DUNAJEWSKA 
Bardzo się cieszę, ze po pani radnej Kołakowskiej, bo ja tutaj powiem 
szczerze nie usłyszałam wszystkich odpowiedzi jeżeli chodzi o Stogi, już 
nie mówię o Przeróbce. Bo oczywiście o wiele więcej rzeczy będzie 
robionych. Stogi zostaną potraktowane kompleksowo. Być może jeszcze 
większą wiedzę na ten temat ma prezydent Bojanowski. Chodzi o Stogi, 
bo pani radna jest niezadowolona z odpowiedzi, ja bym nie chciała za 
pana odpowiadać, bo tam oczywiście łącznie z odwodnieniem podwórek 
wiele inwestycji będzie robionych mimo, ze Stogi nie zostały objęte 
programem rewitalizacji. To ja bym prosiła potem panie prezydencie 
żeby pan dopowiedziała. Natomiast ja mam inne pytanie. Bodajże                     
w lutym zmienialiśmy budżet i pojawiły się niewielkie pieniądze na 
rewitalizacje Placu Gustkowicza. Tam chodziło o zazielenienie o takie 
drobne poprawki, bo wyraźnie wyszło, że tam tej zieleni jest za mało, czy 
mamy już jakiś plan kiedy to będzie realizowane? I kiedy będą 
konsultacje społeczne? Druga rzecz, która jest bardzo istotna w tym 
procesie konsultacji. Ja uczestniczyłam też w poprzednich konsultacjach 
dotyczących rewitalizacji i naprawdę jest duży skok jakościowy jeśli 
chodzi o te konsultacje. Ale też zaangażowanie ludzi. Pamiętam 
konsultacje dotyczące Placu Gustkowicza gdzie przychodziło po 5-10 
osób. Teraz te konsultacje to są naprawdę tłumy, plus uwagi, które są 
zgłaszane. Widać, ze aktywność gdańszczan rośnie i to jest 
pocieszające.  
 
PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Pani radna nie jesteśmy teraz w stanie odpowiedzieć na to pytanie. 
Odpowiemy pisemnie.  
  
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Więcej głosów w dyskusji nie ma, Druk 647                                  
z autopoprawką. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem tego 
druku? 
 
 

Za    -      29 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        3 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
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Uchwała Nr XXII/607/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie wyznaczania obszarów zdegradowanych                            
i obszarów rewitalizacji w mieście Gdańsku 

 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 

Załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 
 
 
 
 
 

11. w sprawie nadania nazwy (ulica Komputerowa) (druk 658); 

 
 
 
BOGUMIŁ KOCZOT - p.o. Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały druk 658 zgodnie z uzasadnieniem 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Komisja Kultury opiniowała pozytywnie ten projekt. 
Głos w dyskusji pani radna Anna Wirska. 
 
Radna ANNA WIRSKA 
Panie przewodniczący, wysoka rado. Jak słyszę taką nazwę ulicy                    
i w ogóle całe to nazewnictwo, które jest w tym obszarze, to odnoszę 
wrażenie, ze zabrakło nam wybitnych, znaczących Polaków                                 
i gdańszczan, żeby te nazwy były przyzwoite. Ten patron ulicy powinien 
odznaczać się jakąś twórczością czy... Dziękuję bardzo. 
 
Radny PIOTR CZAUDERNA 
Ja też chciałem mocno zaprotestować przeciwko takiej nazwie ulicy. Bo 
za chwilę będzie ulica laptopowa, pendrajwowa, drukarkowa itd. 
Naprawdę wydaje mi się, ze jesteśmy w stanie upamiętnić nazwiska 
osób, które coś do polskiej informatyki wniosły, jeżeli trzymamy się tego 
klucza. Naprawdę takich osób jest wiele. Jest Abraham Stern, który 
maszynę liczącą pierwszy wymyślił, jest Paul Baran, który był twórca 
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pojęcia Internet, jest Jan Łukasiewicz, jest wiele nazwisk, które 
niekoniecznie są dobrze znane, a szkoda. Może to byłaby okazja, żeby 
trochę je przywrócić ogólnej pamięci.   
 
Radna ANNA KOŁAKOWSKA 
Również w tym samym kierunku zmierzam, ale jeśli nawet nie jest to 
takie miejsce, w którym warto byłoby upamiętnić konkretną postać, 
konkretnego człowieka, to niech te nazwy niosą ze sobą jakiś walor 
estetyczny, niech mają jakąś treść w sobie. Niech powodują, ze 
przestrzeń będzie wydawała się milsza dla ucha i dla oka.   
 
Radny MARIUSZ ANDRZEJCZAK  
Szanowni państwo pozwolę sobie wypowiedzieć się na ten temat, bo to 
jest mój okręg wyborczy. Ponieważ już niedługo powstanie Rada 
Dzielnicy Matarnia i mieszkańcy np. Klukowa przywiązani są do nazw 
np. Radarowa, Radiostacji, telewizyjna itd. I nie maja nic przeciwko 
nazwie Komputerowa. Chce państwu też powiedzieć, ze nie pasowałoby 
nadawanie innej nazwy w tym rejonie, bo takie zostały przyjęte wcześniej 
i jest to spójne z tym jakie są w okolicy. A jeżeli państwo sądzą, ze 
Klukowo zapomina o ważnych postaciach, to zapraszam do Szkoły 82 
im. Prof. Jana Czachralskiego. Dzielnica pamięta o wybitnych 
osobistościach mimo tego, ze ma trochę inne nazwy ulic, to nei znaczy, 
ze one są gorsze niż innych patronów. Ja chce tez powiedzieć, ze w 
Oliwie mamy ul. Jasia i Małgosi, Kubusia Puchatka i mieszkańcy też 
czują się dobrze mieszkając na tych ulicach. Dziękuję. 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 
Z tego wynika, ze już chyba nadszedł czas dla Gdańska, że będzie ulica 
Alternatywy. Dziękuję bardzo.  
 
Radny MIROSŁAW ZDANOWICZ 
Ja się zwracam do pana dyrektora Koczota. Panie dyrektorze, niech pan 
rozszerzy może tą wypowiedź swoją. Przecież macie tam państwo jakiś 
system i to nie jest takie proste znaleźć dziś nazwę dla ulicy. I dobrze 
byłoby może zaprosić, pokazać jaki jest system, żeby znaleźć jeszcze 
jakąś tą nazwę. To nie dlatego, ze pan sobie upatrzył akurat 
komputerową czy tam jeszcze inną jak tu profesor podpowiada, tylko to 
jest naprawdę problem.  
 
Radny PIOTR CZAUDERNA 
Chciałem przypomnieć o jednej rzeczy, że ponad 100 wniosków czeka 
na nazwanie ulic. Niektóre od wielu, wielu lat. A rocznie pojawiają się 
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możliwości nazwania 3,4 ulic czy rond. Więc naprawdę nie powodu, żeby 
takie nazwy nadawać. Dziękuję.  
 
Radny JERZY MILEWSKI 
Chciałbym tylko zapytać, czy w Gdańsku jest ulica Jana Czochralskiego? 
Człowieka związanego z komputerami. 
 
Radna ANNA WIRSKA 
Ja bym chciała tutaj odpowiedzieć panu radnemu Zdanowiczowi. 
Oczywiście, jak nas zaprosicie, my chętnie pomożemy wam znaleźć 
odpowiednie nazwy ulicy. Sądzę, ze damy radę.  
 
BOGUMIŁ KOCZOT - p.o. Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska 
Jeżeli chodzi o zapytanie nazwy, która padła ze strony pana radnego 
teraz, to nie jestem w stanie odpowiedzieć. Jest 1750 ulic i wszystkich 
nie pamiętam, ale chętnie na piśmie odpowiem. Natomiast jeśli chodzi o, 
to jest droga wewnętrzna i wg. Ustawy o drogach publicznych wniosek 
dotyczący nazwy drogi wewnętrznej wnioskuje właściciel. Tutaj 
specjalnie to podkreśliliśmy. To jest obszar, gdzie mieszkają młodzi 
ludzie, w związku z czym to nazewnictwo istnieje tam już 10 lat dlatego 
nawiązują. I w momencie kiedy taksówkarz, lub inna osoba mówi ulicę 
Radarowa czy tam Radiowa, to automatycznie kieruje się w ten obszar. 
Nadawanie nazw ulic nie może nie wiązać się z obszarem gdzie one 
funkcjonują tematycznie. To ze względów bezpieczeństwa także 
mieszkańców. Taka była tez podstawa ustawy o samorządzie gminnym 
oraz ustawy prawo geodezyjne, która wskazuje w jaki sposób to 
nazewnictwo nadać. Także tutaj nie ma przypadku proszę państwa. 
Natomiast prawdą jest, ze w tej chwili mamy około 106 nazw złożonych 
przez kilkanaście lat, natomiast dróg publicznych w Gdańsku jak 
przybędzie jedna droga publiczna na obecnym etapie, to jest bardzo 
dobrze. Mamy więcej rond. Nie widzę powodów, żeby państwu nie 
udzielić jeśli państwo chcą spis wszystkich ulic, które mamy. Komisja 
Kultury posiada taki, i żeby wszyscy radni byli. I proszę mi wierzyć, 
prezydentowi będzie naprawdę łatwiej nadawać to nazewnictwo przy 
pomocy państwa głosu. 
 
Radny PIOTR DZIK  
Proszę państwa, nie róbmy ludziom znowu pod górę. Chcą 
Komputerową niech mają Komputerową, oni tam mieszkają i bywają, a 
my zajmiemy się rondami i głównymi drogami, które są nasze. Dziękuję.  
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Radna ANNA WIRSKA 
Panie przewodniczący, wysoka rado, ja nie chciałabym słyszeć, ze my 
nie mamy na to wpływu, skoro my podejmujemy uchwałę.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Nie, nie, nie, wnioskodawcą jest właściciel terenu. Wnioskodawcą. 
 
Radna ANNA WIRSKA 
No to jest różnica, to proszę o precyzowanie swoich słów. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Ale to powinniśmy wszyscy wiedzieć, przepraszam państwa.  
 
Radny PIOTR BORAWSKI 
Ja chciałem złożyć wniosek formalny o zamknięcie dyskusji i przejście 
do głosowania. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuje bardzo. Kto jest za zamknięciem listy?  
 

Za    -      21 
      przeciw    -        7 
      wstrzymało się   -        3 
       
             Rada Miasta Gdańska 

                w głosowaniu p r z y j ę ł a  wniosek o zamkniecie 
listy mówców 

 
 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Kto z pań i panów radnych jest  za podjęciem tego druku 658? 
 

 Za    -      21 
      przeciw    -      10 
      wstrzymało się   -        1 
       
                                 Rada Miasta Gdańska 

                w głosowaniu p r z y j ę ł a   
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Uchwała Nr XXII/608/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie nadania nazwy 

 (ulica Komputerowa) 

 

Załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  

 

 

12. w sprawie nadania nazwy (Rondo im. Tadeusza Mazowieckiego) 
(druk 659); 

 
 
 
BOGUMIŁ KOCZOT - p.o. Dyrektora Biura Rozwoju Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały druk 659 zgodnie z uzasadnieniem 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Komisja Kultury opiniowała pozytywnie ten projekt. 
Głos w dyskusji pani radna Kołakowska. 
 
Radna ANNA KOŁAKOWSKA 
Nie będę powtarzała tego, co mówiłam w ubiegłym roku, bo mieli 
państwo możliwość zapoznania się szerszego z faktami, które tu 
przytaczałam, które nie podlegają dyskusji. Nawet Instytut Pamięci 
Narodowej, pop tej dyskusji tutaj, nawet nie dyskusji, tylko wywołanej 
przez państwa awanturze, odbyła w ubiegłym roku, kiedy jedna ze szkół 
otrzymała imię Tadeusza Mazowieckiego, IPN zorganizował po tym 
konferencje, na której w sposób oczywisty można było stwierdzić, że 
Tadeusz Mazowiecki, to postać kontrowersyjna i nie tylko ze względu na 
jego działalność antypolską, antypatriotyczną w latach 50-tych, ale 
przede wszystkim ze względu na tak zwany okres transformacji. Nie 
chce mi się powtarzać tego, co mówiłam wówczas, tylko dziwi mnie 
państwo ten pośpiech. Śpieszycie się państwo tak bardzo, jakbyście 
chcieli zdążyć przed otworzeniem zasobu akt zastrzeżonych. Warto 
byłoby jednak poczekać, żeby nie było wstydu, nie trzeba byłoby 
niektórych nazw. Z całą pewnością mamy wiele postaci, których 
uhonorowanie nie wymaga takiego pospiechu, których życiorysy zostały 
już dokładnie przebadane. Ale są tez postacie piękne, które my 
gdańszczanie powinniśmy chcieć szczególnie upamiętnić, i właśnie w 
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tym miejscu, w miejscu, które jest bardzo blisko stadionu z całą 
pewnością dużo bardziej właściwe byłoby nadanie temu rondu imienia 
prezesa przedwojennej Gedanii rozstrzelanego przez Niemców 
Kopackiego. I warto pomyśleć o takich ludziach, którzy nie budzą 
kontrowersji. Wtedy wybuchał też ogromna dyskusja na różnych forach 
internetowych i okazało się, ze Mazowiecki nie jest postacią 
akceptowaną przez ogromna część gdańszczan. Dziękuję bardzo. 
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ 
Ja nie będę powtarzała tej dyskusji, która mieliśmy rok temu. Natomiast 
myślę, z eto miejsce, które chcemy upamiętnić im. Tadeusza 
Mazowieckiego, nie powstałoby, gdyby nie rząd Tadeusza 
Mazowieckiego i zmiany, które wtedy były wprowadzane. Przypomnę. 
Mówimy o rondzie, które jest przy wlocie do tunelu pod Marta Wisłą, z 
którego chyba wszyscy gdańszczanie jesteśmy dumni. Widać co się 
dzieje w Gdańsku i jak wygląda sytuacja drogowa po otwarciu tego 
tunelu. Dzisiaj, to, ze upamiętniamy Tadeusza Mazowieckiego w ten 
sposób, to jest nasza powinność. Dziękuję.  
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK 
Ja kontynuując wypowiedź mojej koleżanki z klubu mam pytanie. 
Uchwała, o której mówiła Ania Kołakowska rzeczywiście przewiduje, ze 
nazwy ulic możemy nadawać 5 lat od śmierci osoby, której imię miało by 
to nosić, oczywiście dopuszcza też w sytuacjach szczególnych wyjątki. 
Wiec ja mam takie pytanie. Co stało się szczególnego, wyjątkowego, że 
pan prezydent i pracodawcy Pomorza nie zechcieli poczekać 5 lat od 
śmierci Tadeusza Mazowieckiego?  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ 
Grzegorz, może ja odpowiem. Rzeczywiście media narodowe nie 
zauważyły tego faktu, ale w niedzielę otworzyliśmy tunel pod Martwą 
Wisłą, wiele osób tam było, nie widziałam radych PiS, ale wierze, ze już 
korzystaliście z tego. To się właśnie zmieniło. Dziękuję. 
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK 
Nie wiem o jakich mediach narodowych mówisz, z tego co wiem, to 
ustawa dzisiaj zaczyna być procedowana. To po pierwsze. Po drugie, w 
dalszym ciągu nie widzę związku Tadeusza Mazowieckiego z tunelem 
pod Martwą Wisłą. A twierdzisz, ze nikt nie zauważył, ja go dzisiaj 
zauważyłem w wystąpieniu klubowym. Cieszę się, ze chociaż jedna 
obietnice platforma dotrzymała i tunel został otwarty przed Mistrzostwami 
Euro 2016 co prawda a nie 2012.  
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Radny KAZIEMIERZ KORALEWSKI 
Ja myślę, ze argument o zasługach jest nietrafiony, bo gdyby się 
posługiwać taką narracją, że dzięki temu patronowi wydarzyło siew 
Gdańsku co się wydarzyło to równie dobrze moglibyśmy zrobić w 
Gdańsku rondo Gorbaczowa, bo też możemy powiedzieć, że bez niego 
by się nie wydarzyło co się wydarzyło. Wiec myślę, ze takich 
argumentów nie powinniśmy używać. Natomiast rzeczywiście nie padło 
wyjaśnienie, co do przesłanek, dlaczego jest taki przyśpieszony tryb 
nadawania nazwy tego ronda. Mam wrażenie, ze chodzi o to, żeby 
wpisać się w ogólny jakiś polityczny konflikt w Polsce. No bo taka nazwa 
tego ronda byłego premiera, to jest jednak ranga, która odbija się echem 
w całym kraju. Mi się wydaje, ze to jest jedyna przesłanka, chociaż ona 
tutaj nie padła, w związku z tym to jest moje domniemanie. Dziękuję.  
 
Radny WOJCIECH BŁASZKOWSKI 
Z przykrością stwierdzam, ze pojawia się sytuacja z poprzednich sesji 
kiedy państwo protestują, ze jakaś ulica nosi nazwę np. Komputerowa a 
nie nosi nazwy słynnego, zasłużonego człowieka dla Gdańska. A z kolei 
kiedy pojawia się rondo, które ma nosić imię Tadeusza Mazowieckiego, 
wielkiego autorytetu, to państwo też protestują. No naprawdę apeluję do 
państwa o więcej szacunku dla autorytetów, a po drugie więcej 
konstruktywizmu. Dziękuję bardzo.  
 
Radna EMILIA LODZIŃSKA 
Pierwszy raz chyba się zgodzę z radnymi PiS’u, to rondo faktycznie jest 
niegodne, żeby nosić imię Tadeusza mazowieckiego, uważam, ze 
powinniśmy nazwać jakąś dużą ulicę, może tunel nazwijmy jego 
imieniem. Pierwszy raz się z wami zgadzam. Gratuluję.  
 
Radny PIOTR BORAWSKI 
Panie przewodniczący, nie chciałem się wypowiadać, ale jest to dla mnie 
tak znacząca postać, ze nie jestem w stanie wytrzymać argumentów, 
które padają dzisiaj na tej sali. Zwłaszcza porównania do Gorbaczowa 
czy do jakichś akt, o których pani Kołakowska wie, bo ona wie najlepiej o 
wszystkich aktach, w związku z tym ponawiam swój wniosek o 
zamkniecie listy i przejście do głosowania. Dziękuję bardzo. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuje bardzo. Dwie osoby zgłoszone, pani Kołakowska i pan 
Strzelczyk. Kto z pań i panów jest za zamknięciem listy mówców? 
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Za    -      23 
      przeciw    -        9 
      wstrzymało się   -        0 
       
             Rada Miasta Gdańska 

                w głosowaniu p r z y j ę ł a  wniosek o zamkniecie 
listy mówców 

 
 
 
Radna ANNA KOŁAKOWSKA 
Ja w nawiązaniu do wypowiedzi pana RADNEGO Blaszkowskiego, 
chciałam powiedzieć, ze rzeczywiście chcielibyśmy, żeby ulice były 
uhonorowane imionami, ale ludzi, którzy mają piękne życiorysy, 
szlachetne życiorysy, które nie budzą kontrowersji, nie budzą 
zastrzeżeń. Z całą pewnością jakbyście chcieli państwo nadać jakiejś 
ulicy imię Bieruta czy Gomółki, to się na to nie zgodzimy. To jest 
oczywiste prawda? Dziękuję.  
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK 
Ja tez się odniosę do wypowiedzi pana przewodniczącego 
Błaszkowskiego, no cóż każdy ma takie autorytety, jakie sobie wybierze. 
To po pierwsze, a po drugie zobaczcie państwo jedna rzecz 
charakterystyczną. Ja zwróciłem się z pytanie formalnym do 
wnioskodawców. I co się stało? Rozpętała się burza polityczna ze strony 
kolegów i koleżanek z PO. Czy wnioskodawcy są w stanie mi 
odpowiedzieć, co takiego szczególnego się zdarzyło, ze w brew tej 
uchwale RMG decydują się na nadanie tytułu przed upływem 5 lat od 
śmierci patrona. Dziękuję. 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Tam jest zapis taki. To raz, a dwa, co się stało? Zostało uruchomione 
rondo. Wyczerpaliśmy listę mówców. Druk 659. Kto z pań i panów 
radnych jest  za podjęciem tego druku? 
 

Za    -      22 
      przeciw    -      10 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
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Uchwała Nr XXII/609/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie nadania nazwy (Rondo im. Tadeusza 
Mazowieckiego) 

 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 

Załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
 
 
 
 
 
 
 

13. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
630);  

 
 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu 
Przedstawił projekty uchwały od druk 630 do 645 zgodnie 
z uzasadnieniami. 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Wszystkie te projekty uchwał uzyskały pozytywną 
opinie Komisji polityki Gospodarczej i Morskiej. Głosów w dyskusji nie 
ma. Druk 630. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem tego druku? 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
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Uchwała Nr XXII/610/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego 

 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 

Załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  

 

 

14. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
631);  

 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem tego druku? 
 

Za    -      29 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwała Nr XXII/611/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego 

 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 

Załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  
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15. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
632);  

 

 

 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem tego druku? 
 
 

Za    -      29 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 
 
 

Uchwała Nr XXII/612/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego 

 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 

 

Załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  
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16. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
633);  

 

 

 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem tego druku? 
 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 
 
 

Uchwała Nr XXII/613/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego 

 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 

 

Załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
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17. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
634);  

 

 

 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem tego druku? 
 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 
 
 

Uchwała Nr XXII/614/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego 

 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 

 

Załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
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18. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
635);  

 

 

 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem tego druku? 
 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 
 
 

Uchwała Nr XXII/615/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego 

 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 

 

Załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
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19. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
636);  

 

 

 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem tego druku? 
 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 
 
 

Uchwała Nr XXII/616/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego 

 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 

 

Załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  
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20. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
637);  

 

 

 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem tego druku? 
 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 
 
 

Uchwała Nr XXII/617/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego 

 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 

 

Załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  
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21. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
638);  

 

 

 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem tego druku? 
 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        1 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 
 
 

Uchwała Nr XXII/618/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego 

 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 

 

Załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  
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22. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
639);  

 

 

 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem tego druku? 
 
 

Za    -      29 
      przeciw    -        1 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 
 
 

Uchwała Nr XXII/619/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego 

 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 

 

Załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.  
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23. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
640);  

 

 

 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem tego druku? 
 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 
 
 

Uchwała Nr XXII/620/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego 

 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 

 

Załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
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24. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
641);  

 

 

 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem tego druku? 
 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 
 
 

Uchwała Nr XXII/621/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego 

 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 

 

Załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  
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25. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
642);  

 

 

 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem tego druku? 
 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 
 
 

Uchwała Nr XXII/622/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego 

 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 

 

Załącznik nr 30 do niniejszego protokołu.  
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26. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
643);  

 

 

 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem tego druku? 
 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 
 
 

Uchwała Nr XXII/623/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego 

 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 

 

Załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.  
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27. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
644);  

 

 

 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem tego druku? 
 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 
 
 

Uchwała Nr XXII/624/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego 

 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 

 

Załącznik nr 32 do niniejszego protokołu.  
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28. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu mieszkalnego (druk 
645);  

 

 

 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem tego druku? 
 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 
 
 

Uchwała Nr XXII/625/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego 

 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 

 

Załącznik nr 33 do niniejszego protokołu.  
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29. w sprawie przystąpienia Gminy Miasta Gdańska do 
Stowarzyszenia Ośrodków Demokracji Lokalnej - ALDA (Association 
of Local Democracy Agencies) (druk 629);   

 
 

 
PIOTR GRZELAK – Z-ca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały druk 629 zgodnie z uzasadnieniem. 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. K. Samorządu i Ładu Publicznego opinia pozytywna, 
Turystyki i Promocji pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań                  
i panów radnych jest za podjęciem druku 629? 
 

Za    -      27 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        1 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwała Nr XXII/626/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie przystąpienia Gminy Miasta Gdańska do 
Stowarzyszenia Ośrodków Demokracji Lokalnej - ALDA 

(Association of Local Democracy Agencies) 

 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 

 

Załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.  
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30. w sprawie nadania nowego Statutu instytucji kultury pod nazwą: 
Gdańska Galeria Miejska (druk 653 + AUTOPOPRAWKA); 

 
 
 
ANNA CZEKANOWICZ – DRĄŻEWSKA - Dyrektor Biura Prezydenta 

ds. Kultury 
Przedstawiła projekt uchwały druk 653 wraz z autopoprawką zgodnie 
z uzasadnieniem. 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. K. Kultury opiniowała pozytywnie ten projekt uchwały. 
Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem 
druku 653 wraz z autopoprawką? 
 

Za    -      27 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwała Nr XXII/627/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie nadania nowego Statutu instytucji kultury pod 
nazwą: Gdańska Galeria Miejska 

 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 

 

Załącznik nr 35 do niniejszego protokołu.  

 

 

 

 

 



 78 

31. w sprawie nadania nowego Statutu instytucji kultury pod nazwą: 
Centrum Sztuki Współczesnej ŁAŹNIA (druk 654); 

 
 
 
ANNA CZEKANOWICZ – DRĄŻEWSKA - Dyrektor Biura Prezydenta 

ds. Kultury 
Przedstawił projekt uchwały druk 654 zgodnie z uzasadnieniem. 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. K. Kultury opiniowała pozytywnie ten projekt uchwały. 
Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem 
druku 654? 
 

Za    -      27 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwała Nr XXII/628/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie nadania nowego Statutu instytucji kultury pod 
nazwą: Centrum Sztuki Współczesnej ŁAŹNIA 

 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 

 

Załącznik nr 36 do niniejszego protokołu.  
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32. w sprawie nadania nowego Statutu miejskiej instytucji kultury pod  
nazwą: Klub Żak (druk 655); 

 
 
 
ANNA CZEKANOWICZ – DRĄŻEWSKA - Dyrektor Biura Prezydenta 

ds. Kultury 
Przedstawiła projekt uchwały druk 655 zgodnie z uzasadnieniem. 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. K. Kultury opiniowała pozytywnie ten projekt uchwały. 
Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem 
druku 655? 
 

Za    -      26 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwała Nr XXII/629/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie nadania nowego Statutu miejskiej instytucji 
kultury pod  nazwą: Klub Żak 

 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 

 

Załącznik nr 37 do niniejszego protokołu.  
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33. w sprawie nadania nowego Statutu miejskiej instytucji kultury pod 
nazwą: Instytut Kultury Miejskiej  (druk 656); 

 
 
 
ANNA CZEKANOWICZ – DRĄŻEWSKA - Dyrektor Biura Prezydenta 

ds. Kultury 
Przedstawiła projekt uchwały druk 656 zgodnie z uzasadnieniem. 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. K. Kultury opiniowała pozytywnie ten projekt uchwały. 
Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem 
druku 656? 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwała Nr XXII/630/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie nadania nowego Statutu miejskiej instytucji 
kultury pod nazwą: Instytut Kultury Miejskiej   

 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 

 

Załącznik nr 38 do niniejszego protokołu.  
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34. w sprawie nadania nowego Statutu miejskiej instytucji kultury pod 
nazwą: Miejski  Teatr Miniatura (druk 657); 

 
 
 
ANNA CZEKANOWICZ – DRĄŻEWSKA - Dyrektor Biura Prezydenta 

ds. Kultury 
Przedstawiła projekt uchwały druk 657 zgodnie z uzasadnieniem. 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. K. Kultury opiniowała pozytywnie ten projekt uchwały. 
Głosów w dyskusji Aleksandra Dulkiewicz.  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ 
Dziękuję bardzo. Mój głos nie będzie dotyczył druku, bo chodzą słuchy, 
ze jest to ostatni druk referowany przez panią Annę Czekanowicz jako 
Dyrektor Biura Kultury Prezydenta Miasta Gdańska. Pewnie słuchy są 
prawdziwe, więc w imieniu radnych chciałabym pani bardzo serdecznie 
podziękować za te wiele lat ciężkiej pracy na rzecz rozwoju kultury w 
naszym mieście. Otóż warto przypomnieć, ze to za czasów 
dyrektorowania prze panią Annę Czekanowicz Gdańsk ubiegał się o 
miano Europejskiej Stolicy Kultury, powstało wiele nowych instytucji 
kultury, te które już były lekko przyćmione odzyskały blask i za to 
wszystko serdecznie pani dziękujemy. 
 
Radna DOROTA DUDEK 
Ja chciałam podziękować za udaną współpracę w Komisji Kultury. 
Dziękuję.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem druku 657? 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
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Uchwała Nr XXII/631/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie nadania nowego Statutu miejskiej instytucji 
kultury pod nazwą: Miejski  Teatr Miniatura 

 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 

 

Załącznik nr 39 do niniejszego protokołu.  

 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 

W imieniu prezydium ja też dziękuję za współpracę. 

 

ANNA CZEKANOWICZ – DRĄŻEWSKA - Dyrektor Biura Prezydenta 

ds. Kultury 

Przyznam, że jestem wzruszona i oczywiście nieco strapiona. Chciałam 
bardzo podziękować państwu za lata wspólnej pracy, za życzliwość, za 
to, ze nawet kiedy mieliśmy różne zdania na tematy związane z kulturą 
to udawało nam się znaleźć kompromis. Jestem wdzięczna za państwa 
zaangażowanie w sprawy kultury i w sprawy miasta i mam nadzieję, z e 
jak do tej pory będziecie zawsze życzliwie przyglądać się wszystkim 
instytucjom, wszystkim projektom, które będą służyć naszemu miastu. 
Dziękuję bardzo.   

 

 

 

35. zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie Lokalnych 
Inicjatyw Inwestycyjnych Miasta Gdańska (druk 628); 

 
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Jeśli państwo pozwolicie, to jednak na starcie zdementuje słowa pana 
Przewodniczącego Klubu PiS Grzegorza Strzelczyka. Po pierwsze tunel 
kosztował 709 milionów nie ponad 800. To jest drobna różnica. Ja wiem, 
ze 100 milionów dużo nie znaczy, 17 miliardów na 500+ też niedużo 
znaczy i 12 miliardów wyemitowanego długu w I kwartale ponadto co 
było wyemitowane w zeszłym roku też niedużo znaczy. Ale ogólnie rzecz 
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biorąc wolałbym, żebyśmy w tych wątkach trzymali się prawdy, bo od 
Euro minęło już 4 lata i akurat stadion był oddany na Euro 2012, które 
odbywało się w Gdańsku i tam dokładnie rozliczyłem się przed 
państwem i przed wszystkimi mieszkańcami z wydanych kwot. Wiec za 
każdym razem wolałbym, żebyśmy wracali najwyżej do tego 
stwierdzenia, przypominali sobie ile wydaliśmy, ile nas kosztowało, jaki 
był proces. Ja dokładnie pamiętam zaczynaliśmy od 230 milionów, plus 
partnerstwo publiczno-prywatne, które nie weszło w grę bo na tych 
obiektach nie ma partnerstwa miedzy Wielka Brytanią a Stanami 
Zjednoczonymi itd., itd. To jest pierwszy wątek. Drugi, bardzo bym prosił 
i ty to Grzegorz dokładnie wiesz, wiec czemu tak mówisz? Tunel 
kosztował 550 milionów złotych. 885 milionów to kosztował IV etap 
Słowackiego. W tym etapie realizowaliśmy tunel, najazdy, łącznice z 
Sucharskim, łącznice ze Słowackim. 1 miliard 400 milionów kosztował 
cały Słowacki. Łącznie z trzema pozostałymi odcinkami. My nie 
opowiadajmy takich rzeczy, bo to się potem gdzieś przebija w mediach, 
zaczynamy opowiadać o różnych rzeczach nad którymi teoretycznie nie 
panujemy, a to było od początku zaplanowane. Cały proces był 
przemyślany, prowadzony dzięki ustawie o Euro, którą ja też przyznaje 
państwo uchwaliliście. Dzięki temu daliście możliwość powoływania 
spółek specjalnego przeznaczenia, w których mogli zatrudnić dobrych 
specjalistów po to, żeby wykonali pracę, zrealizowali projekty w 
budżetach. Jedyną rzeczą, którą nam się nie udało w tym projekcie z 
przyczyn obiektywnych to było niedotrzymanie terminu wybudowania 
tunelu. Mieliśmy problemy z przekopami poprzecznym, zmiany 
konsystencji gruntu. Musieliśmy dodatkowo zamrażać, nie 8 tygodni jak 
zakładaliśmy tylko w 16 trwał każdy przekop, to wpłynęło na zmianę 
terminu. Także chciałbym, żebyśmy trzymali się faktów.  
 
Przedstawił projekt uchwały druk 628 zgodnie z uzasadnieniem   
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. K. Polityki Gospodarczej i Morskiej opiniowała 
pozytywnie ten projekt uchwały, K. Strategii i Budżetu pozytywnie, 
Zrównoważonego Rozwoju pozytywnie. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z 
pań i panów radnych jest za podjęciem druku 628? 
 

Za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
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Uchwała Nr XXII/632/16 
Rady Miasta Gdańska 

 

zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 
Lokalnych Inicjatyw Inwestycyjnych Miasta Gdańska 

 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 

 

Załącznik nr 40 do niniejszego protokołu. 

 

 
 

 
 

36. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej                     
w kwocie 1.874.565 zł w formie dotacji celowej dla Samorządu 
Województwa Pomorskiego na zadanie pn.: Podniesienie jakości                  
i atrakcyjności infrastruktury Teatru Wybrzeże (druk 650); 

 
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały druk 650 zgodnie z uzasadnieniem. 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. K. Kultury opinia pozytywna, K. Strategii i Budżetu – 
pozytywna. Głos w dyskusji pan przewodniczący Strzelczyk. 
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK  
Ja nie do tego punktu, ja chciałem tylko ad vocem odpowiedzieć panu 
prezydentowi. Miasto przewidywało na wiercenie tunelu 510 mln, oferta 
OHL z Hydrobudową wynosiła 885 mln. Także po raz kolejny okazuje 
się, ze tylko informacje zdementowane są prawdziwe. Dziękuję. 
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Pan wie na czym polega różnica między wierceniem tunelu i kwestią 
tunelu a kontraktem prawda? Czy będziemy teraz wchodzili w 
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szczegóły? To ja zapraszam chętnie udostępnię. To jest informacja 
publiczna, ogólnie dostępna. Zakres kontraktu to nie jest tylko wiercenie 
tunelu. Przewidywaliśmy i pan też dokładnie wie dlaczego 
przewidywaliśmy, ponieważ musieliśmy wystawić cenę kosztorysową 
jakąś. Nie z kosztorysu pierwotnego, bo to również państwo wiecie i tego 
nikt nie ukrywał, że kosztorys inwestorski na tunel to był 1 miliard 200 
mln. My wystawiliśmy, bo na tyle mieliśmy wtedy zdolności na moment 
przetargowy 510 milionów. Oferta, która spłynęła 885 mln, ale nie tylko 
na tunel. Oferta spłynęła na zadanie. I na zadaniu jest rondo im. 
Tadeusza Mazowieckiego, do tego wszystkiego jest dojazd zarówno od 
strony portu, łącznica z Sucharskim, dodatkowo węzeł integracyjny z 
odcinkiem 2, którym jest nie tylko rondo, ale również zjazdy plus najazdy 
z ulic Letnicy i otoczenia Marynarki Polskiej i przebudowa całej 
infrastruktury.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Chciałbym przerwać, bo jesteśmy przy druku 650. Proponuje się spotkać 
panowie i wyjaśnić te wszystkie kwestie, bo to co chwilę wraca ten 
temat. Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest  
za podjęciem druku 650? 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwała Nr XXII/633/16 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy 

finansowej w kwocie 1.874.565 zł w formie dotacji celowej 
dla Samorządu Województwa Pomorskiego na zadanie pn.: 
Podniesienie jakości i atrakcyjności infrastruktury Teatru 

Wybrzeże 
 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 
 
Załącznik nr 41 do niniejszego protokołu. 
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37. zmieniająca  uchwałę Rady  Miasta  Gdańska  w  sprawie  zasad  

gospodarowania  zasobem  komunalnych lokali użytkowych, 
czynszów i ich  płatności oraz podziału  Miasta Gdańska na  strefy 
czynszowe (druk 646); 

 
 
PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały druk 646 zgodnie z uzasadnieniem. 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest  
za podjęciem druku 646? 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        1 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwała Nr XXII/634/16 
Rady Miasta Gdańska 

 
zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 
Lokalnych Inicjatyw Inwestycyjnych Miasta Gdańska 

 
z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 
 
Załącznik nr 42 do niniejszego protokołu. 
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38. zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie wstrzymania 
likwidacji Przedsiębiorstwa Gospodarki Mieszkaniowej Gdańsk-
Śródmieście Zakład Budżetowy w likwidacji w Gdańsku, Przedsiębiorstwa 
Gospodarki Mieszkaniowej Gdańsk-Oliwa Zakład Budżetowy w likwidacji 
w Gdańsku, Przedsiębiorstwa Gospodarki Mieszkaniowej Gdańsk-
Wrzeszcz Zakład Budżetowy w likwidacji w Gdańsku, Przedsiębiorstwa 
Gospodarki Mieszkaniowej Gdańsk-Nowy Port Zakład Budżetowy w 
likwidacji w Gdańsku oraz połączenia tych zakładów budżetowych i 
Zakładu Budżetowego Zarząd Nieruchomości Komunalnych w Gdańsku w 
jeden zakład budżetowy pod nazwą „Gdański Zarząd Nieruchomości 
Komunalnych.” (druk 672); 

 

 
PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały druk 672 zgodnie z uzasadnieniem. 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest  
za podjęciem druku 672? 
 

Za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwała Nr XXII/635/16 
Rady Miasta Gdańska 

 
zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 
wstrzymania likwidacji Przedsiębiorstwa Gospodarki 

Mieszkaniowej Gdańsk-Śródmieście Zakład Budżetowy                  
w likwidacji w Gdańsku, Przedsiębiorstwa Gospodarki 

Mieszkaniowej Gdańsk-Oliwa Zakład Budżetowy                          
w likwidacji w Gdańsku, Przedsiębiorstwa Gospodarki 
Mieszkaniowej Gdańsk-Wrzeszcz Zakład Budżetowy                     

w likwidacji w Gdańsku, Przedsiębiorstwa Gospodarki 
Mieszkaniowej Gdańsk-Nowy Port Zakład Budżetowy                     

w likwidacji w Gdańsku oraz połączenia tych zakładów 
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budżetowych i Zakładu Budżetowego Zarząd 
Nieruchomości Komunalnych w Gdańsku w jeden zakład 
budżetowy pod nazwą „Gdański Zarząd Nieruchomości 

Komunalnych.” 
 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 
 
Załącznik nr 43 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

 
39. w sprawie organizowania jarmarków miejskich na terenie miasta 

Gdańska (druk 678); 
 
 
PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały druk 678 zgodnie z uzasadnieniem. 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. K. Polityki Gosp. i Morskiej opinia pozytywna,                            
K. Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna, K. Turystyki i Promocji – 
pozytywna. Głos w dyskusji Anna Wirska. 
 
Radna ANNA WIRSKA 
Dziękuje bardzo. Szanowni państwo na Komisji Samorządu i Ładu 
Publicznego prosiłam o to, abyśmy dostali informację konkretnie na co 
są wydawane środki, na co są te inwestycje  do dnia dzisiejszego nie 
otrzymałam. Na komisji oczywiście było powiedziane, ale tak bardzo 
ogólnikowo. Prosiłam o doprecyzowanie tych wydatków, nie 
otrzymałam odpowiedzi. Może pan prezydent mi jej udzieli? Dziękuję. 
   
PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Szanowna pani radna, te informacje były przekazane do komisji, 
zweryfikuje dlaczego do pani nie dotarły.  
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK 
Ja mam takie pytanie, bo uciekło mi na komisji. Oczywiście nie 
polemizuje z koniecznością , co do tego nie mam wątpliwości, 
natomiast mam takie krótkie pytanie. Bo ja rozumiem jest potrzebny 
jakiś okres do tego żeby inwestycje się zamortyzowały, zwróciły. 
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Planowanie tych wydatków w pewnej perspektywie, ok. ale dlaczego to 
jest aż do 2030 roku?  
 
PIOTR GRZELAK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Szanowny panie radny, tego rodzaju perspektywa pozwala na 
rzeczywiste zainwestowanie w te infrastrukturę. Dzisiaj patrzymy 
wstecz, od 2004 roku rzeczywiście było to 7,5 mln złotych 
zainwestowanych w stoiska handlowe, w te przestrzeń publiczna, która 
na jarmarku funkcjonuje, ale za każdym razem w ostatnich latach był 
organizowany konkurs. To nie dawało stabilnej perspektywy. Dla nas te 
15 lat, jesteśmy o tym bardzo przekonani, to jest ta stabilna 
perspektywa, która pozwala budować markę i Jarmarku 
Dominikańskiego i Jarmarku Świątecznego.  
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ 
Ja tylko odpowiadając pani radnej Wirskiej, bo kilku z nas radnych 
zasiada w takim ciele, które się nazywa Komisja Jarmarkowa. Co roku 
otrzymujemy zestawienie kwot wydatkowanych właśnie na inwestycje. 
Trudno nie zauważyć, ze infrastruktura Jarmarku z roku na rok się 
poprawia. Te pieniądze szły na zakup nowych stoisk, wyposażenia ich 
itd. Co roku Komisja Jarmarkowa w głosowaniu odbiera jakby to 
rozliczenie dotyczące inwestycji. Dziękuję.  
 
Radna ANNA WIRSKA 
Dziękuje bardzo. Pani przewodnicząca prosiłam o takie zestawienie 
wydatków i miało dojść do nas, do wszystkich członków komisji i ja 
przy najmniej nie dostałam. Więc dlatego zapytałam.   
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Dziękuję bardzo. Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów 
radnych jest  za podjęciem druku 678? 

 

 
Za    -      31 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        1 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
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Uchwała Nr XXII/636/16 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie organizowania jarmarków miejskich na terenie 

miasta Gdańska 
 
 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 
 
 

Załącznik nr 44 do niniejszego protokołu. 

 

 
 
 
 

40. zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Gdańsku na rok 2016 (druk 671); 

 
 
 
GRZEGORZ SZCZUKA – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Przedstawił projekt uchwały druk 671 zgodnie z uzasadnieniem 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. K. Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest         
za podjęciem druku 671? 
 

Za    -      29 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
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Uchwała Nr XXII/637/16 
Rady Miasta Gdańska 

 
zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Gdańsku na rok 2016 

 
 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 
 
 

Załącznik nr 45 do niniejszego protokołu. 

 
 
 
 
 

41. zmieniająca Uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia do 
realizacji  rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac 
społecznie użytecznych na 2016 rok w mieście Gdańsku (druk 660); 

 
 
 
GRZEGORZ SZCZUKA – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
Przedstawił projekt uchwały druk 660 zgodnie z uzasadnieniem 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. K. Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia 
pozytywna. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia pozytywna. 
Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest  za podjęciem 
druku 660? 
 

Za    -      29 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
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Uchwała Nr XXII/638/16 
Rady Miasta Gdańska 

 
zmieniająca Uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 

przyjęcia do realizacji  rocznego planu potrzeb w zakresie 
wykonywania prac społecznie użytecznych na 2016 rok w 

mieście Gdańsku 
 
 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 
 
 

Załącznik nr 46 do niniejszego protokołu. 

 
 
 

42. w sprawie uchwalenia zmian w treści statutów żłobków 
samorządowych nr 2-10 wchodzących w skład Gdańskiego Zespołu 
Żłobków (druk 664); 

 
 
PIOTR KOWALCZUK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały druk 664 zgodnie z uzasadnieniem. 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. K. Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia 
pozytywna. Głos w dyskusji radny Piotr Gierszewski. 
 
Radny PIOTR GIERSZEWSKI 
Dziękuję serdecznie za wprowadzenie i w końcu domknięcie tych 
wszystkich postulatów, które radni składali na Komisji Edukacji. Można, 
jednak można. Faktycznie my dbamy przede wszystkim o interesy 
mieszkańców miasta Gdańska. To teraz będzie tez uwypuklone 
chociażby przez ten fakt, ze gdańszczanie będą w pierwszej linii, ze tak 
powiem, obsługiwani. Także dotyczy to również przedszkoli i jest to 
kompatybilne. Dziękuje. 
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem druku 
664? 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        1 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwała Nr XXII/639/16 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie uchwalenia zmian w treści statutów żłobków 

samorządowych nr 2-10 wchodzących w skład Gdańskiego 
Zespołu Żłobków 

 
z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 
 

Załącznik nr 47 do niniejszego protokołu 
 
 
 

43. w sprawie utworzenia publicznego Przedszkola przy ul. Damroki 
137 w Gdańsku (druk 661) 

 
 
 

PIOTR KOWALCZUK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały druk 661 zgodnie z uzasadnieniem. 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. K. Edukacji opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie 
ma. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem druku 661? 
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Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

Uchwała Nr XXII/640/16 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie utworzenia publicznego Przedszkola przy                    

ul. Damroki 137 w Gdańsku 
 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 
 
 

Załącznik nr 48 do niniejszego protokołu 
 
 
 

44. w sprawie utworzenia publicznego Przedszkola przy ul. Stanisława 
Dąbka 35  w Gdańsku (druk 662) 

 
 
 

PIOTR KOWALCZUK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały druk 662 zgodnie z uzasadnieniem. 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. K. Edukacji opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie 
ma. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem druku 662? 
 
 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
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Uchwała Nr XXII/641/16 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie utworzenia publicznego Przedszkola przy                    

ul. Stanisława Dąbka 35  w Gdańsku 
 
 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 
 
 

Załącznik nr 49 do niniejszego protokołu 
 
 
 
 
 

45. w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno - Przedszkolnego                  
(druk 663) 

 
 
 

PIOTR KOWALCZUK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały druk 663 zgodnie z uzasadnieniem. 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. K. Edukacji opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie 
ma. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem druku 663? 
 
 
 

Za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
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Uchwała Nr XXII/642/16 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno – Przedszkolnego 

 
z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 
 

Załącznik nr 50 do niniejszego protokołu 
 
 
 
 

48. w sprawie utworzenia Gimnazjum Dwujęzycznego w Gdańsku      
(druk 667) 

 
 
 

PIOTR KOWALCZUK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały druk 667 zgodnie z uzasadnieniem. 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. K. Edukacji opinia pozytywna. Głos w dyskusji Piotr 
Gierszewski. 
 
Radny PIOTR GIERSZEWSKI 
Ja będę mówił tylko przy tej jednej uchwale, bo de facto te 3 pozostałe 
są podobne, w sensie tej technicznej treści, dwie. Dwie, ale w sumie 
cztery ponieważ tworzymy zespoły, także zabiorę tylko raz głos jak 
gdyby przy tej uchwale. W Komisji Edukacji sporo rozmawialiśmy na ten 
temat i nie tylko. Szanowni państwo to są ciekawe pomysły od tego 
chciałbym zacząć. Tylko moje pytanie jest podstawowe, dlaczego teraz? 
To co powiedziałem paręnaście minut temu jesteśmy radnymi miasta 
Gdańska, nie dzielnicy a właśnie całego Gdańska i musimy patrzeć na 
sieć szkolnictwa jako całość. Nie możemy roić tutaj jakichś ekstra 
wyjątków i winniśmy przede wszystkim słuchać doradców, środowiska. 
Tak też mam nadzieje czynimy. Natomiast zanim wypunktuję 5, 6 
punktów moim zdaniem, które nie są tutaj spójne z tymi uchwałami, to 
jeszcze odrobina dziegciu. Szanowni państwo, no kłania się po raz 
kolejny, wiele lat temu podjęta decyzja przez Radnych Miasta Gdańska  
dotycząca Gdańskiej Rady Oświatowej. Powołaliśmy 30 osobowe 
gremium doradców z najwyższej półki oświatowej. Do czego? Żeby 
doradzali Radnym Miasta Gdańska. Ja byłem od początku temu 
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przeciwny i twierdzę, że teraz to się wszystko potwierdza. Czemu? 
Temu, żeby na m doradzali w trudnych sytuacjach. I o dziwo nie 
mówiłbym o GRO gdyby nie fakt, że przez te 10 lat funkcjonowania na 
palcach jednej dłoni zanegowała jakąkolwiek uchwałę Prezydenta Miasta 
Gdańska. Natomiast zdarzył się cud. Ponieważ trzy projekty, które 
zostały ostatnio przedłożone, w dwóch przypadkach GRO negatywnie 
zaopiniowała. Mnie to zaciekawiło, wiec postanowiłem sprawdzić jakie 
było faktyczne podłoże tych negatywnych opinii. Poprosiłem tydzień 
temu na Komisji Edukacji o szczegółowy wypis protokołu z GRO ażeby 
Radni Miasta Gdańska, skoro są to nasi doradcy, mogli zapoznać się z 
tym stanowiskiem. I co się okazuje. Otrzymaliśmy te protokoły. Nie chce 
pytać, bo obawiam się, ze byłoby to fatalne głosowanie, kto z Państwa 
zapoznał się z tymi protokołami. Kto z pań i panów radnych dzisiaj jest w 
stanie powiedzieć, ze rzeczywiście to 30 osobowe gremium doradza 
nam i dzisiaj w pełni świadomy jestem za lub przeciw temu projektowi. 
Problem polega na tym, że przewodnicząca Katarzyna Hall przysłała 
nam wyniki głosowania, bez uzasadnienia. Proszę państwa ja dziękuje 
za takiego doradcę, który mówi, głosuj za lub głosuj przeciw i nie 
uzasadnia ego swojego zdania. Jeszcze raz poddaje pod wątpliwość 
państwu co z takimi doradcami robić, którzy mówią tylko tak lub nie. Bez 
uzasadnienia. Niestety taki dokument wpłynął do radnych dzień przed 
sesją. Czyli podstawowe gremium doradcze znowu nie wywiązało się ze 
swojego obowiązku uchwałowego. A tak do meritum. Szanowni państwo, 
skoro Gdańska Rada Oświatowa częściowa za, częściowo nie, Związki 
Zawodowe Solidarność negatywnie wszystkie, ZNP negatywnie. Pytałem 
również dyrektorów szkół, gimnazjów. Pojechałem do kilku dyrektorów i 
powiem szczerze tez się bardzo obawiają tej w cudzysłowie mówiąc 
niezdrowej konkurencji. Może to są nad wyraz ich jakieś dziwne 
spostrzeżenia, ale są też negatywnie do tego ustosunkowani. I tak się 
zastanawiam skoro wszędzie negatywnie no to gdzie ten pozytyw? 
Kogokolwiek bym się zapytał na tej sali czy jest w stanie odpowiedzieć 
na pytanie jak będzie wyglądał ustrój szkolny, to nikt na to nie odpowie. 
Pani Minister Zalewska za miesiąc czasu ogłosi ustrój szkolny. Tak 
naprawdę wszyscy w Polsce dowiemy się jak ten ustrój będzie wyglądał. 
Więc tworzenie dzisiaj na szybkiego cokolwiek związane z gimnazjum 
jest naprawdę wyjątkowo niedobrym rucham. Bo my nie wiemy czy te 
gimnazja będą istniały czy nie. Czy będzie to w systemie 4/4/4. Ostatnio 
pojawiło się 5/3/4. Jest tendencja taka by zreformować przede wszystkim 
ponadgimnazjalne szkolnictwo. I tu jest takie ciśnienie. Ale to zwiększa 
ilość oddziałów licealnych w tych szkołach, w których dziś chcemy zrobić 
gimnazja. Czyli de facto stwarzamy dużo gorsze warunki pracy. 
Dlaczego nie? A dlatego, bo utworzenie tych dwóch gimnazjów 
dodatkowych niesie za sobą cos takiego jak częściowe zaburzenie tej 
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sieci. Mówimy o gimnazjach ponad rejonowych. Czyli ze wszystkich 
gdańskich szkół X dzieci, to będzie około 360 za dwa lata. Jaki to będzie 
efekt? Zobaczycie państwo, ze za X czasu dojdzie do likwidacji 
jednorodnych gimnazjów. Bo tych dzieci nie ma na rynku, a my tu 
stwarzamy dodatkowe szkoły, które jeszcze w tym kiepskim rynku 
zabierają następne miejsca. Dlaczego nie za tymi drukami? Miedzy 
innymi dlatego nie, bo tak naprawdę były dwa różne druki panie 
prezydencie, ja nie wiem, może to była pomyłka, bo raz występowały 
gimnazja dwujęzyczne, a raz z oddziałami dwujęzycznymi. To są dwie 
różne szkoły. A tak naprawdę te druki, które zostały przedstawione GRO 
to takich szkół w ogóle nie ma w systemie oświatowym. Czyli 
dwujęzycznych gimnazjów z oddziałami poza rejonowymi. Sytuacja 
demograficzna tej grupy wiekowej też nie uzasadnia tworzenia 
gimnazjów na dzień dzisiejszy. Zastanawia mnie też bardzo późny 
termin przedstawiania tych projektów i szybkie tempo rac nad tymi 
uchwałami. Na ostatniej komisji 10 min. Przed sesją otrzymałem opinie 
prawną dotycząca ich tworzenia, natomiast powiem ta k, ja o tyle nie 
jestem przekonany, ze to Rozporządzenie MEN, o którym mówię                    
z 2 listopada 2015 roku wyraźnie mówi, ze koniec stycznia i koniec 
lutego to są terminy, gdzie można te placówki tworzyć. Dotyczy to 
powiadomienia chociażby rodziców, a w drugim przypadku podania 
przez organ prowadzący kryteriów w postępowaniu rekrutacyjnym. Robi 
to dyrektor wraz z zespołem, on to zrobi, ale za dwa miesiące. To już jest 
za późno. Dlaczego nie, po raz szósty, bo utworzenie tych gimnazjów 
spowoduje odpływ tych najlepszych uczniów z poszczególnych rejonów 
gimnazjalnych, a z takiego edukacyjnego punktu widzenia nie jest to 
dobre rozwiązanie. Bo ci najlepsi tak naprawdę podnoszą wyniki 
nauczania i oni tam w tych swoich gimnazjach motywują innych. My 
dzisiaj mamy dla gdańszczan taką ofertę edukacyjną dwujęzyczną na 
poziomie gimnazjum, Gimnazjum 25. Otrzymaliśmy ofertę od tej szkoły, 
by stworzyć właśnie tam gimnazjum dwujęzyczne. Problem polega na 
tym, ze od wielu lat się starają a szkoła ta ma już 12 letnie 
doświadczenie, wykwalifikowana kadrę do nauczania dwujęzycznego, 
bazę dydaktyczną, i najlepsze wyniki spośród gimnazjów publicznych na 
terenie  Trójmiasta i jedno z pierwszych w województwie. Ma tez dobre 
położenie, bo to też jest ważne. Wiec mamy możliwość bez kosztowego 
stworzenia czegoś co teraz kosztowo chcemy stworzyć. Ja nie znam 
powodu, dlaczego teraz wychodzimy z tworzeniem tych gimnazjów, o 
tym powoli się na pewno dowiemy w najbliższym czasie bo nie ma 
racjonalnego wytłumaczenia do tworzenia tych szkół. Wykorzystałem 
swój limit, przy pozostałych nie będę zabierał głosu, dziękuję serdecznie   
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PIOTR KOWALCZUK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Panie przewodniczący, szanowni państwo radni, panie radny. Dziękuję, 
ze odczytał pan listę uwag, które złożył NSZZ Solidarność, ja już 
odpowiadałem kilkakrotnie na te uwagi i jeszcze raz je publicznie 
powtórzę. Dlaczego nie może to być Gimnazjum 25, dlatego, ze to 
gimnazjum nie ma liceum. Koncepcja autorska dotyczy prac od 
gimnazjum do końca liceum. Przykład mogę podać w mieście Gdynia, 
można rozpoznać jakie efekty kształcenia mają uczniowie właśnie w tej 
szkole. Jeżeli chodzi o działania szkoły nr 25 to słusznie pan zauważył, 
że projekt tej szkoły wpłynął w ubiegłym tygodniu, licea te starają się o 
gimnazja od kilku lat. Co tłumaczyły panie podczas Komisji Edukacji, na 
której był pan rady obecny. Jeżeli chodzi o decyzje MEN, dzisiaj tych 
decyzji nie znamy, w styczniu pani Minister mówiła, ze przedstawi je w 
lutym, teraz mówi, ze przedstawi je w czerwcu. Może przedstawi, może 
nie. Na dzisiaj jest tak, ze jest 6-10-14, 5-10-15, 3-5- ileś, ale na pewno 
wiemy jedno po spotkaniach w ramach Unii Metropoli Polskich i Związku 
Miast Polskich, ze gimnazja zostają. Zatem nie ma na co czekać, 
gdańszczanie czekają już kilkanaście lat na taką ofertę, która będzie 
kompleksową w połączeniu gimnazjum i liceum. Po to, żeby chociażby 
do Gdyni na te zajęcia nie uczęszczać. My celujemy w uczniów, którzy 
dzisiaj są w kształceniu niepublicznym. Nie mogą odnaleźć dla siebie 
takiej oferty i muszą ciężkie pieniądze płaci w kształceniu niepublicznym 
ich rodzice, albo uciekają do nauczania domowego. Jeżeli chodzi o typy 
w ustawie, myśmy to tłumaczyli panie radny. Właśnie dlatego, ze 
poddajemy wszystkie projekty pod szeroką debatę, z uwagi na państwa 
ciało doradcze, ta zmiana nastąpiła i o tym gro było poinformowane i 
państwo otrzymaliście już druki właściwe zgodnie z informacją taka, jaka 
powinna być. Drugi zarzut dotyczył terminu wprowadzania tej szkoły, i 
tak jak pan radny doskonale wie z dzisiejszego posiedzenia Komisji 
Edukacji, zresztą na pana prośbę, opinia radcy prawnego potwierdzona 
została opinią Ministerstwa Edukacji Narodowej z dnia 27 kwietnia i nie 
ma tu żadnego zarzutu, ze może to być ktoś inny bo to jest dyrektor 
departamentu pani Katarzyna Koszewska w dokumencie pisze, ze 
uczniowie nie mogą być w żaden sposób ukarani za to, że szkoła 
powstaje w innym terminie i, ze ten termin ma charakter instrukcyjny, a 
nie materialny w przepisach prawa. Dlatego mając na uwadze powyższe, 
w opinii Departamentu Kształcenia Ogólnego, brak obiektywnych 
możliwości dotrzymania terminu, o którym mowa w załączniku nr 3, nie 
może być przesłanką determinującą odstąpienie od przeprowadzenie 
postępowania rekrutacyjnego na powszechnie obowiązujących 
zasadach. Dokument przekazałem do protokołu Komisji Edukacji dziś 
rano. Jeżeli chodzi o nowe gimnazja. Pan radny doskonale wie, że nowe 
gimnazja powstaną przy ul. Jabłoniowej i przy Kowale, one też zmienią 



 100 

sieć, wpływ na zmianę szkół obwodowych. Gimnazja, które państwu 
przedstawiam, mówią o szkołach, które są wyjęte z obwodów. I kolejny 
powrót do Gimnazjum nr 25, jest to gimnazjum obwodowe. I chyba pan 
radny nie chce prosić innych radnych, żebyśmy top gimnazjum wyjęli z 
sieci, które dotyczy obwodu szkolnego. I pierwszy raz się zgodzę z 
panem, mamy problem z GRO, ponieważ przedstawicielem gimnazjów w 
GRO, jest pani dyrektor Gimnazjum 25. To znaczy, ze to w jaki sposób 
procedowała, jeżeli chodzi o to gimnazjum, czyli we własnej sprawie. 
GRO to nie są doradcy prezydenta, nie są wskazywani przez 
prezydenta, tylko przez Radę Miasta Gdańska. I czemu teraz, to ostatnie 
pytanie. Nie możemy już dłużej czekać, żeby nie dać mieszkańcom 
Gdańska dobrej oferty edukacyjnej. W czerwcu, kiedy przychodzimy z 
wynikami egzaminów, pani Przewodnicząca Żaneta Geryk zwraca nam 
uwagę dlaczego te wyniki gdańskie nie są lepsze od średniej, która jest 
na Pomorzu czy w Polsce, czy po prostu tez w sąsiednich gminach. 
Dlatego, ze nie możemy dać takiej oferty uczniom, którzy będą się 
rozwijali właśnie w tai sposób. I ostatnia odpowiedź, ja też jestem 
nauczycielem, jestem dydaktykiem akademickim i też mam okazje 
zajmować się organizacją oświaty. Jeżeli uczniowie mają zostać w 
szkole, żeby podnosić dobry humor i samopoczucie nauczycieli to jest w 
tym coś niedobrego. Bo to oznacza,. Ze nie mamy dobrej oferty dla nich 
a to jest dla nas kluczowe w edukacji, tylko mamy ich utrzymać w 
szkołach, żeby ciągnęli w górę kogoś innego. Musimy stworzyć warunki, 
żeby oni dostali najlepsza ofertę dla własnego rozwoju i taka propozycje 
państwu właśnie dzisiaj przedkładamy. Nie ma co czekać kolejnego 
roku. Gimnazja na pewno pozostaną, ile będą trwały lat, nie ma tu 
żadnego znaczenia. Panie dyrektor, które przedstawiły koncepcje 
przygotowywane przez siebie od lat, rzeczywiście pokazały, że jest 
możliwość utrzymania tych placówek na takim poziomie i z liceum i z 
gimnazjum w zasobach, które posiadają. Nie rodzi dodatkowych kosztów 
żadnych, poza kosztami kształcenia. Niezależnie gdzie by się odbywało, 
jeżeli nauczyciel prowadzi lekcję w innym języku, dostaje dodatek 40%, 
wynika on z przepisów prawa i nie jest żadnym specjalnym dodatkiem do 
tej szkoły. Dyrekcje tych szkół zgodziły się stanąć do konkursu na 
zespoły, gdyby te zespoły były powołane nie tworzy się dodatkowych 
etatów, obsługa księgowa i inna również jest jednorodna dla tych 
placówek, nie ma tu żadnego wzrostu w tym zakresie.  
 
Radna BEATA WIERZBA 
Szanowni państwo, ja tylko chciałam się odnieść do liczby uczniów, ze 
nie ma wzrostu. Dane z biura ewidencji ludności, tak się składa, ze w 
przyszłym roku mamy o 575 więcej uczniów w klasach 1 gimnazjum, co 
daje 17% więcej uczniów zaczynających gimnazja.  
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Radny ANDRZEJ KOWALCZYS 
Ja chciałbym podziękować panu prezydentowi i wydziałowi za 
przygotowanie tej oferty, również dyrekcjom tych szkół. Żałuję, że 
gdańska 1 nie dołączy do tej inicjatywy. Uważam, że to podniesie jakość 
kształcenia, uważam, ze nasza gdańska młodzież będzie miała lepszą 
propozycję. Chciałbym jeszcze powiedzieć, ze dzisiaj nie dyskutujemy 
nad likwidacja szkół tak jak to miało miejsce rok temu, gdzie było sporo 
sprzeciwów i wątpliwości. Dzisiaj miasto przygotowało ciekaw, nową 
ofertę i wydaje mi się, że nie będzie chyba ryzykiem jeżeli zagłosujemy 
za.  
 
Radna ŻANETA GERYK 
Szanowni państwo odnosząc się do słów Piotra Gierszewskiego o GRO, 
wiec to, ze w ogóle dotarł protokół nawet dzień przed komisją, to jest 
moja indywidualna zasługa, chciałam to powiedzieć. Poprosiłam 
Gdańską Rade Oświatową aby uzasadnili dlaczego tak zagłosowali a nie 
inaczej. Do końca nie jestem zadowolona z wyników tego co napisali, 
napisali bardzo ogólnie., czekałam na bardziej szczegółowe informacje. 
Powiem szczerze, ze jeszcze będę dopytywać panią przewodnicząca 
Katarzynę Hall czym się kierowali przy takim a nie innym głosowaniu. 
Druga sprawa, jeżeli chodzi o samo glosowanie. 30 członków GRO, po 
raz kolejny 18 osób było obecnych i zagłosowało. Także tez nie mamy 
obrazu zdania całości GRO i tak naprawdę nie wiemy ilu ekspertów jak 
myśli w tym temacie, wiec nie może być to dla mnie wiążące. Proszę 
państwa, ja rekomendowałam już dawno szkolnictwo średnie, 
gimnazjalne na takim poziomie na jakim dzisiaj ruszymy. Wiele razy 
rozmawiałam o tym z prezydentem Kowalczukiem, ze musimy w 
Gdańsku stworzyć cos co będzie konkurencyjne z innymi miastami. Jak 
co roku po wszystkich egzaminach dokonuje analizy i patrzę gdzie 
znajduje się Województwo Pomorskie i gdzie znajduje się Gdańsk jeżeli 
chodzi o edukacje. Proszę państwa wyniki są słabe, nie oszukujmy się. 
Zadaje sobie pytanie dlaczego? Dlaczego my nie możemy być w 
czołówce jeżeli chodzi o edukację i o to żeby nasi uczniowie a potem 
ludzie idący na rynek pracy byli najlepsi. Będę opiekować się zdalnie 
tymi gimnazjami i liceami i wspólnie z Wydziałem Rozwoju Społecznego 
będziemy patrzeć czy ten projekt się udaje i czy założenia, które 
przyjęliśmy są realizowane. Także szanowni państwo dajmy szanse, 
zobaczmy. To naprawdę nie generuje aż tak dużo kosztów jeżeli chodzi 
o budżet miasta i edukację, a nuż się nam uda i będziemy mogli się tym 
chwalić na zewnątrz. Dziękuję bardzo.    
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Radny PIOTR GIERSZEWSKI 
Ja się zgodzę z panią Przewodniczącą Komisji Edukacji, która 
potwierdza zasadność funkcjonowania GRO. Bo jeżeli jest taka fatalna 
frekwencja, ale ustawowo wystarczająca żeby podejmować uchwały, to 
tylko świadczy o tym, jakie jest wielkie zaangażowanie tej wielkiej 
służebnej roli jaką ci państwo w stosunku do Rady Miasta Gdańska 
sprawują. To jest pierwsza rzecz. Druga rzecz, to jest żenada, to nie jest 
nawet opinia co została radnym przysłana. Dobrze jedno, ze nie ma 
żadnych kosztów funkcjonowania tego zespołu, poza tam godzinami 
obsługi mediów itd. Ale to nie są żadne koszty, ale to jest naprawdę z 
punktu widzenia ludzi związanych z oświatą, to jakby to powiedział jeden 
z uczniów gimnazjów, jest to obciach takie opinie przedstawiać wysokiej 
radzie w sytuacji kiedy tworzymy cos nowego czego nie ma. I my nie 
możemy od naszych ekspertów gdańskich tak naprawdę dowiedzieć się 
dlaczego jest źle, skoro oni podejmują negatywną opinię. I już tylko do 
pana prezydenta, rzeczywiście jeśli chodzi o te rozporządzenie to ono 
jest szczęsne i nieszczęsne ale ono jest po coś. Ja się zawsze 
zastanawiam, czy ktoś kto tworzy prawo, to tworzy to dla siebie, czy to 
tworzy dla nas. Rekrutacja już trwa i dla mnie ten pospiech jest 
kompletnie nie uzasadniony. 
 
PIOTR KOWALCZUK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Panie przewodniczący, wysoka rado. Jeżeli chodzi o GRO, panie radny 
Gierszewski, dostajecie państwo zaproszenia na obrady tego ciała, 
dostajecie wszystko to czego państwo od tego ciała zażądacie. To jest 
państwa ciało doradcze. Proszę pytać pani przewodniczącej Hall i tego 
ciała, które państwo powołaliście, albo odwiedzić obrady GRO. Jeżeli 
chodzi o to rozporządzenie, to jeszcze raz czytam to, co napisała pani 
dyrektor departamentu MEN, a proszę przypomnieć sobie, ze skasowani 
zostali wszyscy dyrektorzy departamentu MEN po zmianach, które 
nastąpiły, także nie może być zarzutu, ze ona tutaj idzie nam na rękę 
tylko czyta dokładnie prawo tak jak my, że rozporządzenie, które mija się 
z ustawą, a nie powinno tak być, ma tylko charakter instrukcyjny. A ze 
względu na to co się dzieje możemy takie działanie wykonać. Dlaczego 
przychodzimy w kwietniu bo maj jest za kilka dni, dlatego, ze w styczniu 
pani minister zapowiadała, ze gimnazjów od nowego roku już nie będzie, 
w lutym, ze jednak będzie, czyli trudno czekać o kolejny rok, żeby nie 
dać szansy młodym gdańszczanom na ich rozwój. Oni nie mogą być 
karani dlatego, ze nie ma ustawy czy nie ma projektów, które były w 
teczkach projektów zapowiadane przy wejściu nowego rządu. Tego 
niema po prostu. I to nie jest żaden przytyk, tylko nie ma tych projektów, 
one są dopiero tworzone. Dlatego też, dajmy szansę tym młodym 
ludziom.  
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Wyczerpaliśmy listę mówców, temat budzi dużo 
kontrowersji, ale myślę, że obie strony sobie wyjaśniły. Kto z pań i panów 
radnych jest za podjęciem druku 667? 
 
 
 

Za    -      22 
      przeciw    -        5 
      wstrzymało się   -        3 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 
 
 
 
 

Uchwała Nr XXII/643/16 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie utworzenia Gimnazjum Dwujęzycznego w 

Gdańsku      
  

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 
 
 
 
 

Załącznik nr 51 do niniejszego protokołu 
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49. w sprawie utworzenia Zespołu Szkół Ogólnokształcących                           
w Gdańsku, w skład którego wchodzą Gimnazjum Dwujęzyczne                 
nr 52 w Gdańsku i XX Liceum Ogólnokształcące im. Zbigniewa 
Herberta w Gdańsku (druk 668); 

 
 
PIOTR KOWALCZUK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały druk 668 zgodnie z uzasadnieniem. 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. K. Edukacji opinia pozytywna. Nie ma głosów                        
w dyskusji. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem druku 668? 
 
 
 

Za    -      22 
      przeciw    -        7 
      wstrzymało się   -        2 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 
 
 
 
 

Uchwała Nr XXII/644/16 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie utworzenia Zespołu Szkół Ogólnokształcących                           

w Gdańsku, w skład którego wchodzą Gimnazjum 
Dwujęzyczne  nr 52 w Gdańsku i XX Liceum 

Ogólnokształcące im. Zbigniewa Herberta w Gdańsku  
 

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 
 

 
 

Załącznik nr 52 do niniejszego protokołu 
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50. w sprawie utworzenia Gimnazjum Dwujęzycznego w Gdańsku                       
(druk 669); 

 
 
PIOTR KOWALCZUK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały druk 669 zgodnie z uzasadnieniem. 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. K. Edukacji opinia pozytywna. Nie ma głosów                        
w dyskusji. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem druku 669? 
 
 
 

Za    -      22 
      przeciw    -        7 
      wstrzymało się   -        2 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 
 
 

 

Uchwała Nr XXII/645/16 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie utworzenia Gimnazjum Dwujęzycznego                        

w Gdańsku 
 
                       

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 
 

 
 

Załącznik nr 53 do niniejszego protokołu 
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51. w sprawie utworzenia Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Gdańsku, 
w skład którego wchodzą Gimnazjum Dwujęzyczne nr 53 w Gdańsku 
i III Liceum Ogólnokształcące im. Bohaterów Westerplatte w Gdańsku 
(druk 670); 

 
 
PIOTR KOWALCZUK – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały druk 670 zgodnie z uzasadnieniem. 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. K. Edukacji opinia pozytywna. Nie ma głosów                        
w dyskusji. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem druku 670? 
 
 
 

Za    -      22 
      przeciw    -        8 
      wstrzymało się   -        1 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 
 
 

 

Uchwała Nr XXII/646/16 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie utworzenia Zespołu Szkół Ogólnokształcących w 

Gdańsku, w skład którego wchodzą Gimnazjum 
Dwujęzyczne nr 53 w Gdańsku i III Liceum 

Ogólnokształcące im. Bohaterów Westerplatte w Gdańsku 
                       

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 
 

 
 

Załącznik nr 54 do niniejszego protokołu 
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52. w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Gdańskie 
Centrum Świadczeń i nadania statutu jednostce oraz upoważnienia 
Dyrektora Gdańskiego Centrum Świadczeń do załatwiania 
indywidualnych spraw w zakresie dodatków energetycznych oraz 
świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie miasta Gdańska (druk 677); 

 
 
GRZEGOSZ SZCZUKA – Dyrektor Wydz. Rozwoju Społecznego 
Przedstawił projekt uchwały druk 677 zgodnie z uzasadnieniem. 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. K. Edukacji opinia pozytywna. Nie ma głosów                        
w dyskusji. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem druku 677? 
 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

 

Uchwała Nr XXII/647/16 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą 

Gdańskie Centrum Świadczeń i nadania statutu jednostce 
oraz upoważnienia Dyrektora Gdańskiego Centrum 
Świadczeń do załatwiania indywidualnych spraw w 
zakresie dodatków energetycznych oraz świadczeń 

pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie miasta Gdańska   

                     
z dnia 28 kwietnia 2016 r. 

 
 

 
Załącznik nr 55 do niniejszego protokołu 
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53. w sprawie zaliczenia ulicy Lema oraz ulicy Hausbrandta w Gdańsku 
do kategorii dróg gminnych (druk 679); 

 
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewod. K. Zag. Przestrzennego 
Przedstawiła projekt uchwały druk 679 zgodnie z uzasadnieniem.  
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska  
Dziękuję bardzo. Prezydent Miasta Gdańska nie wniósł uwag do tego 
projektu uchwały. Nie ma głosów w dyskusji. Kto z pań i panów radnych 
jest za podjęciem druku 679? 
 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

               w głosowaniu p r z y j ę ł a   
  
 

 

Uchwała Nr XXII/648/16 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie zaliczenia ulicy Lema oraz ulicy Hausbrandta w 

Gdańsku do kategorii dróg gminnych 
                     

z dnia 28 kwietnia 2016 r. 
 

 
 

Załącznik nr 56 do niniejszego protokołu 
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PUNKT 5 
 

INTERPELACJE, ZAPYTANIA RADNYCH 
I ODPOWIEDZI PREZYDENTA MIASTA GDAŃSKA 

 
 

Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ  
Chciałam bardzo podziękować wszystkim radnym za jednomyślne 
głosowanie w sprawie honorowego obywatelstwa dla arcybiskupa 
Tadeusza Gocłowskiego. Cieszę się, ze udało nam się tutaj wznieść 
ponad różne spory polityczne. Chciałam powiedzieć jeszcze o jednaj 
rzeczy. Zbliża się okrągła bo 225 rocznica uchwalenia Konstytucji 3 
Maja. Wydaje mi się, ze dzisiaj, kiedy konstytucjonalizm w Polsce jest w 
kryzysie powinniśmy się tym tematem zająć. Chciałam poinformować 
państwa, ze po sesji zbiera się Klub Radnych PO. Ja zaproponuje 
klubowi, żebyśmy mieli sesję nadzwyczajna poświęconą właśnie tej 
rocznicy. Dziękuję bardzo.  
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK 
Dziękuję bardzo za te podziękowania i bardzo się cieszę, ze PO 
zechciała się pochylić nad tą refleksją, ze sama zepsuła, wywróciła do 
góry nogami Trybunał Konstytucyjny. Mam nadzieję na konstruktywne 
przemyślenia Klubu Radnych PO i wyciagnięcie konsekwencji z tego co 
się działo w czerwcu i w maju ubiegłego roku. Dziękuję.  

 
Radny JACEK TEODORCZYK 
Panie przewodniczący, koleżanki i koledzy radni. Ja chcę przypomnieć, 
ale to jest ważna sprawa, a ja krótko mówię, że na poziomie -1 w tych 
naszych salach nie ma zasięgu Internetu i to jest dotkliwe. Prosimy, żeby 
nam go tam udostępnić.  
 
Załączniki nr 57 i 58 do niniejszego protokołu. 

PUNKT 6 
 

 WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE 
 
 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Nie ma. 
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PUNKT 7 
 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 
 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Szanowni państwo bardzo dziękuję, wyczerpaliśmy porządek sesji. 
 
 
 
Obrady zakończono o godzinie 1415 

 
 

 
Przewodniczący 

Rady Miasta Gdańska 

 
Bogdan Oleszek 

 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła 
na podstawie zapisu w formie cyfrowej 
 
 
inspektor BRMG  
Wioletta Krewniak 


